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Reklama v Kraji

již od 14 Kč/cm2 
(vč. DPH)

Tel.: 774 414 225
E-mail: 
reklama@sedlcansky-kraj.cz

S E D LČ A N Y  S l av n o s t n í 
odpoledne připravené 
ke 140. výročí sedlčanské 
knihovny bylo v sobotu 
8. října příležitostí, jak se 
na chvíli zastavit, užít si 

společné odpoledne při 
loutkovém představení, 
veselých scénkách Li-
terární prádelny i míst-
ních ochotníků nebo při 
písničkách kapely První 

Kvůli geodetickému zaměření dna pod přehradou Orlík a zkoušek 
k ověření provozu zdejší vodní elektrárny ve zvláštním režimu došlo 
na kamýcké přehradě od 4. do 7. října ke snížení její hladiny zhruba 
o čtyři metry pod minimální úroveň (282,10 m n/m). 
Foto: Hana Procházková

DUBLOVICE V neobydlené 
oblasti nedaleko chatové 
osady Nebíčko v západní 
části katastru Dublovic do-
šlo v pátek 7. října kolem 
půl sedmé večer k havárii 
malého letadla.

Podle tiskové mluvčí 
policie Vlasty Suchánkové 
ke zranění nedošlo. „Pilot 

Letadlo skončilo 
na střeše

malého dopravního letadla 

přistával na pronajatém 

poli podle plánu, nezvlá-

dl však přistávací manévr 

a převrátil letadlo na stře-

chu,“ uvedla. Dechová 
zkouška na alkohol byla 
u pilota negativní.

Kromě Zdravotnické 

Knihovnicím děkovali při 
sobotní oslavě zástupci radnice, 
muzea, spolků, klubů i ukrajinští 
přátelé. Čtyři dobrovolníky 
potěšily zlaté karty

káva. V příjemném interi-
éru se mohli návštěvníci 
ohlédnout za uplynulý-
mi roky prostřednictvím 
výstavy. Někteří hosté 
a nejbližší spolupracov-
níci této důležité městské 
instituce se také vyzná-
vali z toho, co pro kte-
rého z nich spolupráce 
s knihovnicemi všechno 
znamená. 

Děti pobavil 
Kašpárek

Program zahájila ve 14 
hodin loutková pohádka 
Kašpárek z Kejchalovic 
v nastudování divadelní-
ho spolku Našlose. O dvě 
hodiny později zahájila 
hlavní programový blok 
ředitelka knihovny Blanka 
Tauberová. 

REGION Stanislav Rataj 
z Kosovy Hory a čestný 
občan města Sedlce-Prčice 
oslaví za několik dnů osm-
desáté narozeniny. Zaklada-
tel nejznámějšího Pochodu 
Praha-Prčice pojal kulatiny 
ve velkém stylu. Na část 
programu v sobotu 15. října 
pozval příbuzné, přátele, 
některé osobnosti a spor-
tovce a od 18 hodin uvítá 
v Sokolovně v Kosově Hoře 
prý každého, „kdo s dob-
rým úmyslem přichází“. 

Kolektivu knihovnic poděkoval a předal růže místostarosta 
Zdeněk Šimeček.

Rozjedeme to na plný 
pecky, zve na oslavu 
osmdesátých narozenin 
zakladatel Pochodu Praha 
– Prčice Stanislav Rataj

„Pozvaní, kteří budou vy-

užívat různé výhody, budou 

označeni pentlemi,“ avizu-
je. Vysvětluje, že chce tak 
zpříjemnit při svém život-
ním jubileu den velkému 
počtu dobrých lidí. Vyhrá-
vat na oslavě budou dvě 
hudební formace – začátek 
a závěrečnou produkci ob-
stará Jiří Němeček a čas 
od 18.30 do 20.30 hodin 
vyplní melodiemi dechová 
hudba Sebranka z Vlašimi. 

ZAHOŘANY Po vichřici, kte-
rá se přehnala Českem le-
tos v únoru, spadl na sau-
nu v Zahořanech vzrostlý 
smrk. Následky události 
tehdy odklízeli brigádně 
okamžitě dobrovolní hasiči 
a obyvatelé vesnice. 

Sauna se nyní dočká nové 
střešní krytiny, kterou polo-
ží odborná fi rma. Zatím je 
střecha zalaťována. Jakmile 
bude oprava dokončena, 
provoz sauny se obnoví. 
A jako už po mnoho let, bude 

Sauna 
dostane 
novou 
střechu
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noplošník typu Shock Cub 

se při přistávacím manév-

ru zapíchl do pole a přes 

přední část přetočil koly 

vzhůru. Pilot, který letěl 

sám, už byl mimo kabinu 

a nejevil známky zranění, 

což následně po preven-

tivní prohlídce potvrdila 

posádka zdravotnické zá-

chranné služby. Jednotky 

zachytily menší únik pa-

liva a zajistily stroj proti 

vzniku požáru. O události 

byl informován dispečink 

Řízení letového provozu 

v Jenči, stejně jako poho-

tovostní služba Ústavu pro 

odborné zjišťování příčin 

leteckých nehod v praž-

ských Letňanech,“ infor-
movali hasiči.

Olga Trachtová 

Hadáčková

ZPRAVODAJSTVÍ

SEDLČANY Množství tuhé-
ho komunálního odpadu 
se v posledních letech 
v Sedlčanech příliš ne-
mění, jde přibližně ročně 
o 930 tun. Příznivý dopad 
na objem měl rok 2014, kdy 
se zprovoznila kompostár-
na, na níž se sveze a vy-
užije na údržbu městské 
zeleně a k výrobě hnojiva 
na zahrádky přibližně 710 
tun bioodpadu ročně. 

18 hnízd na jedlý 
olej

Na skládkách skončí 
daleko méně odpadu také 
díky třídění jednotlivých 
komodit. Osmnáct hnízd 
na tříděný odpad je již vy-
baveno i nádobami na jed-
lý olej. A Sedlčanské tech-
nické služby mají v plánu 
jejich množství na vhod-
ných místech ještě rozšiřo-
vat. Problém obsluze způ-
sobují lidé, kteří nedávají 
jedlý olej do PET lahví, ale 
nechávají ho v původních 
lahvích. Protože je nelze 
zašroubovat, tak se kapa-
lina uvolní a vylije do ná-
doby a ta se musí často 
vymývat.

Votice ceny 
na skládce zvyšují

Jiří Daněk, ředitel a jed-
natel Sedlčanských tech-

nických služeb, informoval 
vedení radnice o tom, že se 
ukládání odpadu na sklád-
ce ve Voticích navyšuje 
ze současných 1 200 ko-
run o 368 korun za tunu, 
včetně DPH. Postupně se 
také zvyšuje poplatek stá-
tu a obci za uložení každé 
tuny. V roce 2023 by mělo 
jít o nárůst z původních 
pěti set korun na tisíc ko-
run. Sedlčan se toto výraz-
né navýšení zatím netýká, 
protože podle směrných 
čísel město vykazuje vý-
razně nižší množství komu-
nálního odpadu na hlavu 
než je to v jiných městech. 
To je bonus, díky kterému 
se poplatek nezvyšuje. 

Papírny 
přestávají mít 
zájem

Současný starosta Sedl-
čan uvedl, že podle in-
formací Jiřího Daňka lze 
očekávat problém s vy-
tříděným papírem, u ně-
hož nevylučuje, že přijde 
doba, kdy odběratel nebu-
de za tuto komoditu platit, 
ale naopak odvoz budou 
hradit obce. „Je to kvůli 

tomu, že papírny snižují 

produkci a jsou dostatečně 

starým papírem zásobeny,“ 
vysvětlil Hölzel. 

Marie Břeňová

SEDLČANY Tomáš Langer 
z odboru investic Městské-

ho úřadu Sedlčany a Pavel 
Bednář, ředitel příspěvko-
vé organizace Sportovní 
areály Sedlčany, se zúčast-
nili v úterý 4. října na hřišti 
s umělou trávou ve Zbe-
razské ulici kolaudace. 

„Dodavatelská fi rma 

B+H Jiřího Hlavína z Třeb-

nic předává do užívání 

zastřešené buňky, které se 

postupně nakupovaly jako 

zázemí pro sportovce,“ 

uvedl Bednář ke stavbě 
na takzvaném Kačáku. Její 

náklady (bez DPH) se po-
hybují kolem 0,75 milionu 
korun. Vysvětlil, že kontej-
nery nemají pevné zákla-
dy a stojí na betonových 
dlaždicích. Celek působí 
více esteticky, ale úprava 
prodlouží také životnost 
šaten a sociálního zařízení 
– umývárny a toalet. 

„Problém ale nastane 

s vytápěním. Uvnitř jsou 

přímotopy, a aby je ne-

mohl nikdo ovládat, tak 

jsme je uzamkli, protože 

v dnešní době při cenách 

energií je topení přímoto-

py v buňce, která není izo-

lovaná, nesmysl,“ podotkl 
ředitel SAS s tím, že při-
pouští výjimky: „Pokud se 

bude při chladném počasí 

pořádat například dětský 

turnaj, samozřejmě nene-

cháme účastníky mrznout 

a zavlažíme na přijatel-

nou teplotu.“ 

Marie Břeňová

záchranné služby a Po-
licie ČR k události vyjeli 
také hasiči. Operační dů-
stojník vyslal profesio-
nální hasiče ze Sedlčan 
a dobrovolnou jednotku 
z Nalžovic. Vyjel také ve-
litel čety ze stanice Pří-
bram. „Po příjezdu hasičů 

bylo upřesněno, že jedno-

motorový dvoumístný hor-

Letadlo skončilo na střeše

vítat milovníky saunování 
něžného pohlaví ve čtvrtek 

Sauna dostane 
novou střechu

a pro muže budou opět vy-
hrazeny pátky. 

Jana Motrincová 

Provoz zahořanské sauny bude v dohledné době obnoven.

Sportovci mají umývárnu a šatnu 
pod jednou střechou

K nehodě malého letadla došlo 7. října u chatové osady Nebíčko. Foto: pribram.cz

Jiří Hlavín (vlevo) a Tomáš Langr prohlížejí při kolaudaci, zda vše odpovídá zadání.

Výrazné zvyšování cen 
za ukládání odpadu se 
zatím Sedlčan netýká

Dokončení ze strany 1

Dokončení ze strany 1
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Zabezpečovací zařízení, kamerové systémy, přístupové systémy. E-mail: info@nes.cz, tel.: 603 504 097

DUBLOVICE Řidiči si mohou 
oddychnout. Na silnici prv-
ní třídy 1/18 v úseku mezi 
Líchovy a Břekovou Lho-
tou projedou bez zdržení. 
„Dopravní omezení v podo-

bě kyvadlově řízeného pro-

vozu bylo v pátek 30. září 

demontováno,“ potvrdil 
Martin Buček z Ředitelství 
silnic a dálnic ČR. Připus-
til, že dokončovací práce 
mohou mít ještě v dalších 
dnech krátkodobý vliv 
na plynulost provozu. 

Opravený úsek měří pět 
kilometrů. Dodavatelem 
stavby byla společnost 
Silnice Group, která zakáz-
ku získala za 79,5 milionu 

korun (bez DPH). „Práce 

zahrnovaly výměnu asfalto-

vých konstrukčních vrstev 

s lokálními sanacemi pod-

kladní vrstvy v místech, kde 

to bylo potřebné. Týkaly se 

také vyčištění, rekonstrukce 

a sanace odvodnění ote-

vřených příkopů, uličních 

vpustí, nezpevněné krajni-

ce. V místech, kde to bylo 

žádoucí, byla komunikace 

rozšířena. Došlo i na výmě-

nu směrových sloupků, svis-

lých dopravních značek, 

ocelových svodidel a obno-

vu vodorovného doprav-

ního značení,“ vypočítal 
hlavní práce Buček. 

Marie Břeňová

LAŠOVICE SDH Lašovice 
v roce 2016 slavil obnovu 
hasičské techniky. Na návsi 
se žehnalo Tatře 815 z roku 
1990 a původní starý vůz 
Tatra 138 z roku 1970 (který 
údajně ještě pamatoval roz-

hánění demonstrací) byl 
přesunut do Kovářova. 

Nyní došlo opět ke stří-
dání. Jednotka JPO III se 
z Lašovic přesouvá do Ko-
vářova. A s ní tam putuje 
nová Tatra 815 a stará 138 

se vrací zpět do Lašovic. 
Rozhodli tak zastupitelé 
Kovářova na základě ma-
lého počtu výjezdů z Lašo-
vic. Tam bude nyní pokra-
čovat jednotka JPO V.

Jana Motrincová

SEDLČANY Příbramské cen-
trum Magdaléna uspořádá 
ve spolupráci s Ludmilou 
Farovou, sedlčanskou pro-
tidrogovou koordinátor-
kou, další ročník akce, při 
níž nabídnou v Sedlčanech 
organizátoři testování proti 
infekčním chorobám. 

Po d l e  u p o z o r n ě n í 
Marka Černo, koordiná-
tora terénního programu 
z centra Magdaléna, jde 
především o důležitý pre-
ventivní počin. Ale nejen 
to – v případě zjištění ně-
kterého ze sledovaných 
onemocnění může včasné 
odhalení usnadnit léčbu. 
Testování je anonymní 
a zájemci mají možnost 
si nechat prověřit, jak 
na tom zdravotně jsou 
ve středu 26. října od 16 
do 19 hodin v Sedlčanech 
na adrese Komenského 
náměstí čp. 70 v budově 
blízko OD Rozvoj, kde se 
nachází charitativní ob-
chůdek.

Hepatitida B a C, 
vir HIV i syfi lis

„Poskytujeme screenin-

gové testování na něko-

lik typů infekčních one-

mocnění. Jedním z nich 

je hepatitida, která je 

ve světové populaci stále 

velmi rozšířena. Některé 

texty hovoří o každém 

dvanáctém člověku, který 

je některým ze známých 

typů nakažen. V našich 

končinách jde nejčastěji 

o typ B a C. Z toho důvo-

du se věnujeme především 

testování na hepatitidu B 

a C. Další možností je otes-

tování na přítomnost viru 

HIV. Přesto, že je virus 

HIV a onemocnění AIDS 

v České republice na ústu-

pu, pravidelné testování je 

stále důležité, protože prá-

vě včasné záchyty u nás 

pomáhají výskyt tohoto 

onemocnění snižovat,“ 
zdůrazňuje terénní koor-
dinátor.

„V posledních letech 

na našem území sleduje-

me mírný nárůst výskytu 

syfilis. Pro jeho vysokou 

infekčnost je pravidelné 

testování důležitým pre-

ven t ivn ím opa t řen ím. 

Čtvrtou a poslední infekční 

nemocí, na kterou je mož-

né se u nás nechat otesto-

vat, je tedy právě syfilis,“ 
doplňuje výčet Černo.

Bez příznaků...
„Pravidelné testování je 

přitom velmi důležité. Jako 

jednotlivec mohu svým od-

povědným chováním riziko 

nákazy významně snižovat. 

Všechny zmíněné nemoci 

jsou v naší společnosti stále 

relativně rozšířené a riziko 

onemocnění je reálné. Stej-

ně jako u každé nemoci pla-

tí, že včasný záchyt velmi 

výrazně usnadní následnou 

léčbu. Řada onemocnění 

navíc nemá ve svých prv-

ních fázích žádné zřetelné 

příznaky. Je proto velmi 

obtížné rozpoznat, že jsme 

se nakazili,“ přidává další 
argument, proč by měla 
veřejnost zbystřit a zjistit, 
do jaké míry je kdo infekč-
ní nemocí ohrožen. 

Jen pár kapek 
krve

„Preventivní lékařské 

prohlídky a testování patří 

mezi základní péči o naše 

zdraví a potažmo celý život. 

Rád bych proto čtenářům 

dodal odvahu na testování 

přijít. Pár minut prakticky 

bezbolestného testování 

může zajistit, že k odhale-

ní případné nemoci dojde 

dřív, než způsobí závažné 

zdravotní problémy, které 

se nejenom hůře léčí, ale 

nesou s sebou i omezení 

v dalších důležitých oblas-

tech života,“ doplňuje říj-
novou pozvánku Černo. 

Na dotaz k průběhu tes-
tování koordinátor vysvět-
luje: „Při testování dbáme 

na zachování anonymity 

testované osoby. Není pro-

to třeba se prokazovat 

žádným průkazem totož-

nosti. Samotné testování je 

velmi snadné. Po vyplnění 

krátkého vstupního dotaz-

níku, který mapuje riziko-

vé chování a zkušenosti 

s testováním v minulosti, je 

testované osobě odebráno 

pár kapek kapilární krve 

z prstu na ruce. Krev se 

následně smíchá s odpoví-

dajícím činidlem a přesune 

se do testovací kazetky. Vý-

sledky jsou známy do pár 

minut. V průběhu testová-

ní je také testovaná osoba 

seznámena s případným 

postupem v případě reak-

tivně-pozitivního výsledku. 

Naši pracovníci jsou ve spo-

jení se specializovanými 

pracovišti, která jsou schop-

na eventuální léčbu zahájit 

bez zbytečných průtahů.“ 

Různé obavy
Doplňuje ještě, jaký byl 

vloni v Sedlčanech o tes-
tování zájem: „Našimi pra-

covníky bylo provedeno 

celkem 17 screeningových 

testů na tato onemocnění: 

hepatitida typu B a C, HIV 

a syfi lis.“ Zároveň věří, že 
letošní zájem veřejnosti 
bude vyšší. Je si vědom, 
že jedním z důvodů, proč 
lidé testování často odmí-
tají, je strach. „Obavy jsou 

různé, nejsou ale na místě. 

Zatímco špatné svědomí 

například z partnerské ne-

věry mohu napravit, zdraví 

máme jenom jedno,“ argu-
mentuje věcně. Zdůraznil 
zároveň, že jsou profe-
se, které jsou z pohledu 
přenosu infekce rizikové 
– například u složek inte-
grovaného záchranného 
systému, kde častěji hrozí 
kontakt s cizí krví. 

Marie Břeňová

Centrum Magdaléna nabídne testování na infekční 
choroby. Strach není na místě, včasný záchyt 
onemocnění může usnadnit léčbu

Došlo na střídání hasičské techniky

V Lašovicích si hasiči užili novou Tatru jen šest let. Nyní je ve službě v Kovářově.

Řidiči už jezdí po nových 
asfaltech a bez zdržení
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PETROVICE Úterního do-
poledne 4. října se většina 
dětí navštěvující místní 
základní školu a školku 
nemohla dočkat. Do školy 
přijel Radek Jareš a jeho 
tým s vystoupením s pa-

poušky. Hned po ránu se 
do tělocvičny začaly stěho-
vat klece a bidýlka... 

Jareš strhl pozornost 
dětí poutavým vyprávě-

ním. Ke každému před-
váděnému krasavci vy-
právěl nejen zajímavosti 
z jeho života, ale i na co 
je třeba dát si pozor. Na-
příklad velké papoušky 
není nikdy vhodné hladit 

přes zobák, protože v něm 
mají obrovskou sílu, po-
třebnou k rozlousknutí 
ořechů a mohlo by se 
stát, že v nepředvídané 

reakci papoušek ucvakne 
nechtěně zobákem i celý 
prst. Někteří z papoušků 
se dožívají i osmdesáti let, 
proto mnohdy přežijí své 
majitele. 

Během představení exo-

tů Jareš zapojil děti do vy-
stoupení. Papoušky mohly 
česat, hladit, krmit, ale také 
se s nimi fotili.

Jana Motrincová

První část cestopisné přednášky Terezy Daněk se uskutečnila v Městském muzeu Sedlčany v pátek 7. 
října. V ní se posluchači dozvěděli o několikaměsíčních cestách čtyřčlenné rodiny po Španělsku a Por-
tugalsku. Druhá část, věnovaná Balkánu, bude uvedena v pátek 4. listopadu. Foto: Pavel Žak

SEDLČANY Poslední jed-
nání členů rady ve sta-
rém složení se uskutečni-
lo ve středu 21. září přímo 
v areálu Sedlčanských 
technických služeb. 

Jiří Daněk, ředitel 
a jednatel společnosti, 
jim mimo jiné ukázal vo-
zový park s technikou, 
která by měla zabezpe-
čit běžnou a především 
zimní údržbu. „Měli 

jsme možnost se podívat 

na nový svozový vůz, kte-

rý už po městě nějaký čas 

jezdí, ale bylo to zblízka. 

Svozová nádoba je vý-

razně větší a tak pobere 

najednou takové množ-

ství odpadu, které jinak 

svážely dva vozy. Nová 

technika byla pořizována 

postupně,“ poznamenal 
k tématu údržby dosa-
vadní starosta Sedlčan 
Miroslav Hölzel.

Technické služby jsou 
připraveny také na pří-
chod zimy. Na prohrnutí 
sněhu mají k dispozici tři 
traktory s pluhem, sypač 
Liaz, malotraktor s plu-
hem, malý náklaďák se 
sypačem a pluhem – což 
je nástupce multikár, dvě 
multikáry se sklápěcí 
korbou pro ruční úklid 
a přepravu soli, dále ma-
lotraktor s pluhem a sy-
pačem, ruční sněhovou 
frézu...           -mb-

SEDLČANY V lokalitě Sedl-
čan Na Vyhlídce přibude 
jeden sloup veřejného 
osvětlení kvůli lepší vidi-
telnost na úrovni křižovat-
ky ulic. 

V průběhu roku zajišťují 
pracovníci Sedlčanských 
technických služeb běžnou 

údržbu a případné obměny 
osvětlovacích těles nebo 
opravy poruch i v dalších 
částech města. Například 
delší dobu nebyl v nočních 
hodinách osvětlen přechod 
v Havlíčkově ulici, kdy se 
světlo zapínalo a vypínalo 
nárazově.                        -mb-

SEDLČANY Filip Zítko, ře-
ditel Nemocnice Sedlčany, 
nám potvrdil informaci 
o tom, že se zástupci radni-
ce byla podepsána smlou-
va, jejíž hlavní náplní je 
prezentace města Sedlčan 
v prostorách tohoto zdra-
votnického zařízení. 

Smlouvu o bezplatném 
zapůjčení videí za město 
podepsala vedoucí Turi-
stického informačního 
centra Markéta Křivská. 
„Rádi bychom projekt spus-

tili do konce letošního roku. 

Věříme, že spoty naše pa-

cienty zaujmou, zpříjemní 

jim čas čekání na ošetření 

a třeba se dozvědí i něco 

nového o městě a regio-

nu,“ uvedl Zítko. Doplnil, 
že v současné době jedná 
s dalšími zájemci o reklam-
ní prostor, který by se měl 
objevit na televizních ob-
razovkách. „Pro naše paci-

enty připravujeme kromě 

toho i my vlastní video,“ 

doplnil ředitel.           -mb-

Pacientům 
zpříjemní 
čekání video

REGION Charakteristické 
pro podzim jsou výlovy 
rybníků. Návesník v Dublo-
vicích ukáže své bohatství 
v sobotu 22. řijna. Pořádají 
jej členové místního sboru 
dobrovolných hasičů. Sli-
bují, že od 9 hodin přivítá 

návštěvníky vůně peče-
ných ryb. Na břehu nebude 
chybět ani stánek s nápoji 
a prodejní pult na prodej 
živých ryb.

V komornějším duchu 
se uskuteční ve čtvrtek 27. 
a v pátek 28. října výlov 

největšího rybníka Musíka. 
Podobně jako v loňském 
roce živá hudba a stán-
ky s občerstvením budou 
chybět. Zájemci si ale u Kr-
čínova rybníka mohou za-
koupit ryby a upravit si je 
doma.                             -mb-

Papoušek mnohdy přežije své majitele

Výlovy Návesníku a Musíku

Netradiční forma výuky s papoušky žáky základní školy i děti ze školky velmi zaujala.

Sedlčanské technické 
služby předvedly 
připravenost na zimu

Na Vyhlídce 
o světlo víc
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SEDLČANY Při příležitosti 
oslav k 75 letům založení 
sedlčanského gymnázia 
budou v sobotu 15. října 

prodávat studenti gymná-
zia a obchodní akademie 
svoje produkty. 

Návštěvníci tak budou 
moci ochutnat výrobky 
fi rmy Happy Baguette, 
kterou založili 22. září 

žáci 3. ročníku obchodní 
akademie. Je v ní zapo-
jeno 16 studentů a každý 

z nich má ve fi rmě svoji 
roli. Ředitelkou fi rmy byla 
zvolena Nikola Gabajová 
a její zástupkyní se stala 

Barbora Čiháková. „Hap-

py Baguette funguje pod 

vedením učitelky Radomi-

ly Prokůpkové, která nám 

podává pomocnou ruku 

úplně ve všem. Ukazuje 

nám nejlepší cesty, kterými 

se můžeme vydat. Dopl-

ňuje náš tým a především 

nás motivuje. Také máme 

svého mentora Radka Šol-

tyse, který nám pomáhá 

s marketingem a celkovým 

rozvojem fi rmy,“ říká Bar-
bora Čiháková. Doplňuje, 
že v prodeji mají studenti 
zatím čtyři druhy baget 
– v klasické kombinaci 
šunky se sýrem, vegetari-
ánskou, pálivou a čtvrtá 
kebab bageta je určena 
milovníkům masa. Nej-
víc na odbyt jdou pálivá 
a plněná masem. Firma 
se zabývá plněním, zdo-
bením a prodejem baget 

při různých příležitostech. 
Spolupráci studenti navá-
zali s místním pekařstvím 
Na Potůčku, která jim do-
dává základní pečivo – 
bagety. 

Studentská fi rma Hap-
py Baguette je příkladem 
toho, jak se sami středo-
školští studenti mohou 
rozvíjet a dokázat svůj 
projekt od samotného ná-
padu přes přípravu usku-
tečnit. Složením zkoušky 
mohou také studenti zís-
kat po úspěšném složení 
zkoušky Certifi kát podni-
katelských dovedností, 
který pro ně může být 
dobrým odrazovým můst-
kem při hledání dalšího 
profesního uplatnění. 

Marie Břeňová

Sádrokartony
Martin Kadeřábek

Tel.: 723 647 097

Prodám palivové dřevo měkké 900 Kč/prms 

a tvrdé 1 300 Kč/prms nařezané a naštípané. 
Dovoz zdarma. Tel.: 730 529 545 

Koupím les nebo pole jakékoliv vý-

měry. Tel.: 730 529 545.          223/22

Výkup starých peřin. Tel.: 

606 514 445.           224/22

Hledám pozemky k pronájmu pro ze-

mědělskou či lesnickou činnost, cena 5 000 
Kč/ha. Tel.: 601 521 516.         225/22

Ještě nejsme tak staří, abychom byli 

sami. Pokud jsi  věkem a vzdáleností co 
nejblíže ke mně a vidíš to stejně, ráda Tě 
poznám. Žena 53 let Sedlčany a okolí. Tel.: 
606 350 084.              226/22 

Pronajmu částečně zařízený byt 2+1 

s balkónem v Sedlčanech. Základní nájem 
10 000 Kč. Tel.: 737 756 565.                227/22

Koupím československé dukáty a jiné 
zlaté mince. Tel.: 778 080 060.        228/22

Prodám Škoda Fabia 1.4, r. v. 2010. 

Kominictví  Tuháček
tel.: 777 811 898
kominictvi.tuhacek@seznam.cz

 čištění    frézování
 vložkování
 revizní zprávy    sanace
 stavby a opravy komínů
 zajišťování revize

AGRALL
zemědělská technika a. s.

středisko Sedlčany, Hermovo pole 1323

hledáme nové kolegy 
na pozici 

SERVISNÍHO 
TECHNIKA

Info na tel.: 797 863 331
Životopis prosím zasílejte 
na e-mail: kymla@agrall.cz

Tel.: 608 441 431.              229/22 

Prodám byt 3+1 v Sedlčanech, cena 

3 350 000 Kč. Volný od 10/2022. Tel.: 
792 309 899.           230/22

Prodám nové peřiny z domácího peří, 

souprava 1 000 Kč. Tel.: 605 816 004.  231/22

Stanislava Smolková, DiS.

MASÁŽE
relaxační, regenerační a léčebné

masáže dospělých i dětí
masáž pro děti s grafomotorickými obtížemi

262 55 Počepice 54          Tel.: 728 957 968

Na sobotní oslavě sedlčanského gymnázia mohou návštěvníci 
ochutnat bagety připravené novou studentskou fi rmou

Studenti fi rmy Happy Baguette i jejich učitelka Radomila Prokůpková se těší na návštěvníky školy 
v sobotu 15. října. Foto: archiv GOA
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SEDLČANY Jak se současná 
energetická krize dotkne kraj-
ského zařízení? Na toto téma 
jsme hovořili s Jaroslavou 
Kocíkovou, ředitelkou sedl-

čanského domova seniorů. 
„Vypracovali jsme plán úspor, 

který budeme dle potřeby 

aktualizovat. Doba je těžká 

a musíme jí čelit, ale věřme, 

že energetická krize brzy po-

mine,“ uvedla úvodem. 
U vašich klientů bude 

zřejmě snižování teploty 

na pokojích a dalších pro-

storech problematičtější 

než v domácnostech, pro-

tože senioři mají víc rádi 

teplíčko. Budete – případně 

jak – regulovat vytápění? 

Regulaci vytápění v našem 
areálu Domova Sedlčany mů-
žeme provádět pomoci regu-
lačních ventilů na pokojích, 
které nejsou centrálně řeše-
ny. To znamená, že se bude-
me snažit snížit spotřebu ply-
nu tak, aby se v našem areálu 
nepřetápělo a zároveň, aby se 
teplota pro naše klienty pohy-
bovala na příjemné úrovni.

Kde budete ještě hledat 

cesty k úsporám?

V minulosti byla podnik-
nuta spousta opatření, která 
by nám měla snížit spotřebu 
jak elektrické energie, tak 
plynu. Jednalo se například 
o opravy netěsnících oken, 
případně jejich výměnu. 
Předností výměny starých 
dřevěných oken za nová 
plastová je nepochybně lepší 
udržitelnost tepla. Dále prů-
běžně měníme staré žárovky 

a zářivky za nová LED svět-
la, která jsou značně úspor-
nější. Před několika lety se 
nám podařilo nahradit staré 
plynové kotle za novější, mo-
dernější a především účin-
nější. Tímto krokem došlo 
ke značnému snížení spotře-
by plynu. V nastaveném tren-
du úspor budeme postupně 
pokračovat tak, abychom vý-
znamně snížili spotřebu jak 
elektrické energie, tak plynu 
a to tak, abychom kvalitu po-
skytované péče nesnižovali. 
A připravuje se zateplení 
našich objektů, které nám 
pomůže v boji se snížením 
spotřeby plynu. Podle před-
pokladu by mělo být dokon-
čeno v roce 2024.

O kolik procent jste 

podle  vašeho  odhadu 

schopni ušetřit měsíčně 

na energiích? 

Vzhledem ke skutečnosti, 
že jsme již na většině míst 
provedli výměnu svítidel, 
odhaduji, že se celková spo-
třeba sníží přibližně o pět až 
deset procent. 

Jací největší žrouti ener-

gie jsou v sedlčanském do-

mově seniorů?

Veliký vliv na celkovou 
spotřebu elektrické energie 
má především naše kuchyně, 
v níž vaříme denně na 550 
obědů a v níž jsou pocho-
pitelně přístroje na vaření 
a na pečení... Dále značnou 
část odebírá prádelna, osobní 
i nákladní výtahy. I tady hle-
dáme cestu k úsporám.

Pomáhají vám s ohře-

vem teplé vody solární ko-

lektory?

Ohřev teplé vody zajišťuje-
me pomocí plynového kotle. 
A je pravda, že solární panely 
při úsporách plynu při ohře-
vu vody také hrají význam-
nou roli. Vzhledem k jejich 
stáří však budeme nuceni 
v dohledné době investovat 
do jejich obnovy.

Marie Břeňová

7. 

8.

14. 

8.

21. 

8.

28. 

8.

4. 

9.

11. 

9.

18. 

9.

24. 

9.

30. 

9.

9. 

10.

OBEC

Dublovice 5 0 0 0 2 3 1 4 2 2

Hřiměždice 0 0 1 1 0 0 0 0 1 0

Jesenice 0 0 0 0 1 0 0 2 3 1

Kamýk nad Vltavou 5 4 2 1 2 2 1 1 3 3

Klučenice 1 1 0 0 0 0 1 1 1 0

Kňovice 0 0 0 0 1 0 0 0 1 0

Kosova Hora 1 1 1 0 1 0 2 0 3 4

Krásná Hora nad Vltavou 5 2 1 1 1 2 4 5 4 4

Křečovice 1 4 3 0 0 0 0 0 0 0

Křepenice 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0

Milešov 0 0 0 0 0 0 1 1 0 3

Nalžovice 2 1 4 1 2 1 1 1 2 1

Nedrahovice 1 1 1 1 1 1 1 2 1 1

Nechvalice 3 2 2 1 1 1 2 1 2 1

Osečany 1 0 0 0 0 0 0 0 1 0

Petrovice 7 1 1 3 2 2 3 2 2 2

Počepice 0 0 0 0 1 0 1 1 3 1

Prosenická Lhota 0 0 0 0 1 0 1 0 2 0

Příčovy 2 0 0 1 0 0 2 2 2 0

Radíč 0 0 0 0 0 3 0 0 0 0

Sedlčany 16 14 17 12 12 16 15 11 14 19

Sedlec-Prčice 10 8 8 5 6 3 5 8 12 10

Solenice 0 0 1 1 1 0 0 0 0 0

Svatý Jan 1 0 0 1 0 1 1 1 0 0

Štětkovice 2 0 0 0 0 0 0 0 0 0

Vojkov 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0

Vrchotovy Janovice 0 0 2 2 3 5 3 1 0 3

Vysoký Chlumec 3 2 2 0 0 1 3 2 3 3

Zduchovice 3 1 1 1 1 1 1 1 1 1

Celkem 69 42 47 32 39 42 49 47 63 59

REGION Po 34% nárůstu z minulého týd-
ne sledujeme tentokrát mírný pokles, 
konkrétně o 6 %. Bez jediného prokáza-
ného výskytu je třináct obcí v regionu.

Počet aktivních případů je vyšší 
v Kosově Hoře, Milešově, Sedlčanech 
a Vrchotových Janovicích. V jedenácti 
obcích došlo k poklesu pozitivně testo-
vaných, u čtrnáctky obcí je počet pří-
padů stejný v první dekádě října, jako 
tomu bylo na konci září.

Nejmenší obcí s rozšířenou působ-
ností námi sledovaného regionu jsou 
Votice s patnáctkou obcí. V sobotu 8. 
října zde bylo 31 pozitivně testovaných, 

což je o 55 % více, než tomu bylo 2. říj-
na. Počet hospitalizovaných pozitivně 
testovaných zůstal na čtyřech. Sedlčan-
sko, které zahrnuje 22 obcí, mělo nárůst 
nižší, pouze o 12 % na 57 aktuálně naka-
žených. Také tady se nezměnil počet 
hospitalizovaných, stále jde o jednoho 
pacienta. Příbramsko se svými 74 obce-
mi mělo v sobotu 192 nakažené, což je 
o necelých 10 % více. Zde tedy sleduje-
me nejmenší nárůst. Bohužel na dvoj-
násobek, ze čtyř na osm, se zvýšil počet 
pozitivně testovaných, kteří potřebují 
péči nemocničního personálu.

Olga Trachtová Hadáčková

V obcích Sedlčanska 
počty klesají, 
v širším regionu ale 
narůstají

V boji se snížením 

spotřeby plynu nám 

pomůže připravované 

zateplení objektů, pevně 

věří ředitelka domova 

seniorů Kocíková

Ředitelka Jaroslava 
Kocíková
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SEDLČANY Jméno Barbory 
Klauserové je pravidelným 
a pozorným čtenářům 
Sedlčanského kraje známé 
v souvislosti s aktivitami 
spolku Luční kvítka, který 
se snaží s dalšími maminka-
mi zkrášlit a lépe využít No-
voměstské náměstí v Sedl-
čanech. 

Tentokrát  důvodem 
našeho setkání bylo její 
putování po Skotsku, kam 
se s manželem a svými 
třemi syny – šestiletým 
Kryštofem, čtyřletým Ki-
liánem a 1,5letým Kajetá-
nem o prázdninách vyda-
la. Do jedné ze čtyř zemí 
konstituční monarchie 
Spojeného království Vel-
ké Británie a Severního 
Irska neodjeli a neodletěli 
snad proto, aby pátrali, zda 
v hlubinách jezera Loch 
Ness žije světoznámá příše-
ra. Jejich cílem nebylo ani 
město Glasgow, kterému 
se naopak vyhnuli. Kromě 
poznávání přírodních krás 
se věnovali několik týdnů 
brigádě na farmě. Praco-
vali za stravu a ubytování 
a soudě podle nadšeného 
vyprávění paní Barbory, 
ale i poznámek jejího syna, 
nelitovali.

Skotsko bylo 
jasná volba

Nad otázkou, kdy se ná-
pad na brigádu ve Skotsku 
zrodil, Barbora Klauserová 
nemusí dlouho přemýšlet. 

„Zrál v nás už delší dobu. 

Manžel byl hodně pracov-

ně vytížený a uvědomovali 

jsme si, že je víc v zaměst-

nání než doma. Potřeboval 

si odpočinout a chtěl, aby-

chom delší čas prožili někde 

jako rodina a smysluplně. 

Nejdříve uvažoval o tom být 

na cestách tři měsíce. Požá-

dal o neplacené volno, se 

zaměstnavatelem se nako-

nec dohodl na kompromisu 

– uvolnil ho na deset týdnů. 

Skotsko byla jasná volba,“ 

říká s tím, že na cestu se 
vydali začátkem července 
a vraceli se začátkem září. 

Práce na farmě 
trvala měsíc

Cestovatelka vysvětluje, 
že brigádu na skotské farmě 
si předem domluvili přes 
zprostředkovatelský portál 
a měsíc pracovali na rost-
linné farmě u starší paní. 
Podle dohodnutých podmí-
nek jejich směna ofi ciálně 
trvala pět hodin pět dnů 
v týdnu. 

„Především jsme se sta-

rali o záhonky se zeleni-

nou. Bylo sucho, tak jsme 

je hodně zalévali. Manžela 

baví vše související s lesem. 

Prosekával zarostlé cesty, 

vítal, že jsme se tam učili, 

jak vysazovat stromy a jak 

se o ně dál starat. Farmářka 

chovala i několik ovcí, drů-

bež a poníka – práce s nimi 

byla zase vítanou příležitos-

tí pro děti,“ vysvětluje. Dvě 
starší děti si trénovaly cizí 
jazyk tím, že na zvířata mlu-
vily anglicky, aby jim prý 
rozuměla. Pětihodinový 
úvazek se většinou protáhl, 

protože přece jen brigáda, 
do které se zapojili i malí 
pomocníci, nemohla být 
tak efektivní. To ale nebyl 
jediný důvod delších směn. 

„Tím, jak jsme na farmě 

žili, tak jsme přiložili ruku 

k práci tam, kde bylo právě 

potřeba,“ dodává Barbora 
Klauserová. Podle hodno-
cení celé její rodiny byla 
zaměstnavatelka prostě 
úžasná. „Byla hodná, vře-

lá a hodně zcestovalá, rádi 

jsme s ní trávili volný čas,“ 
říká na její adresu. Přidává 
poznámku k tomu, jak je 
svět malý. „Na farmě praco-

val podobně jako my dobro-

volník Míra z Čech. První, 

co jsme po příjezdu slyšeli, 

bylo: Ahoj,“ usmívá se. 
Původní úmysl, putovat 

dál a pracovat ještě na další 
farmě, nevyšel. „Asi to bylo 

dobře, protože mě nečeka-

ně postihl zánět karpálního 

tunelu a bylo dobré nechat 

ruce odpočinout,“ podotý-
ká. „Musela jsem vyhledat 

lékařskou péči a skotské 

zdravotnictví bylo v tomto 

ohledu úžasné,“ chválí. 

Trasu přizpůsobili 
náladě

I když si na mapě pře-
dem vyhledali místa, která 
by chtěli ve Skotsku navští-
vit, úplně trasu nedodrželi. 
Přizpůsobili ji prý náladě. 
„Některá turisticky hodně 

exponovaná jsme vynecha-

li. Záměrně jsme se vyhnuli 

Loch Nessu, jeli jsme kolem, 

ale odradilo nás komerční 

pojetí – všechny ty zábavné 

atrakce, kterými je jezero 

obklopené. Raději jsme vy-

hledávali národní parky. 

Moc se nám líbila cesta 

North Coast 500 – představu-

je 500 mil kolem severního 

výběžku Skotska, kde pod-

le informačních cedulí žije 

pětadvacetkrát víc ovcí než 

lidí. Je to drsná krajina, kde 

jsme si to užívali – jeli jsme 

po pobřeží, pořádali jsme 

výlety do hor nebo čas trá-

vili na pláži. Je pravda, že 

voda byla studená, ale v jed-

nom slunečním dnu jsme se 

dokonce koupali,“ upřesňu-
je některé body cesty vy-
pravěčka.

Využili na několik dní 
ještě jedné nabídky, kterou 
si přes portál vyhledali. 
Objednavateli jsou lidé, 
kteří nechtějí nechat dům 

bez dozoru a především 
nemohou opustit zvířata, 
když si chtějí dopřát volna. 
„Jednou jsme několik dnů 

hlídali dům s kočkami, po-

druhé dům se psy, bylo to 

moc fajn,“ vzpomíná. „Ne-

plánovaně jsme nakonec 

opustili Skotsko a projeli 

zbytek Anglie a Walesu,“ 
poznamenává.

Karavan vystřídal 
stan

Barbora Klauserová 
vysvětluje, že do Skotska 
s dětmi letěla letadlem, 
manžel cestu podnikl au-
tem, v němž vezl vybavení 
potřebné ke kempování. 
Do Edinburghu – místa se-
tkání – dorazili téměř sou-
časně. Do Sedlčan se vra-
celi společně kombi autem. 
Při brigádě na farmě měla 
rodina k dispozici obytný 
karavan, při toulkách nasta-
la ta správná doba pro stan, 
spacáky, vařič...

Toulavé boty paní 
Barbory

Paní Barbora nepopírá, 
že má toulavé boty, a tak 
připouští, že po tomto skot-
ském dobrodružství je ne-
nechá v příštích letech dlou-
ho zahálet. „Tím, že jsme se 

zaregistrovali na portál, kte-

rý zprostředkovává dobro-

volnické příležitosti, a mám 

nárok na roční členství, tak 

nám jistě budou přicházet 

nabídky. Uvidíme, zda se 

necháme některou zlákat. 

Nejvíc nás oslovuje sever – 

Skandinávie, Britské ostrovy, 

uvažujeme i o jihu, ale tam 

bychom se nevydali v létě, 

ale naopak v zimě,“ uvažuje. 
Její tři děti zvládaly ces-

tování dobře. „Musím říci, 

že s tím nejmladším bylo ko-

likrát jednodušší být v kem-

pu než v domácím prostře-

dí, kde číhá víc nebezpečí,“ 
hodnotí zpětně. 

Jako suvenýr si do Sedl-

čan přivezli Klauserovi 
z pláže spoustu mušlí a ka-
mínků, z nichž prý část dají 
na Novoměstském náměstí 
do budovaného oblázkovi-
ště. Získali na farmě i inspi-
raci: „Zjistili jsme, jak se dají 

určité věci zužitkovat a co 

z nich lze vyrábět. Sbírat bu-

deme plody stromů a poku-

síme se z nich vypěstovat sa-

zeničky.“ Zážitků mají také 
nespočet. „Tím nejsilnějším 

asi bylo, když jsme šli se 

stanem na dva dny do hor. 

S manželem jsme nesli ba-

tohy i nejmladší dítě a druzí 

dva synové měli na zádech 

batůžky. Přespávali jsme 

v největším národním parku 

Cairngoms, kde se nachází 

pět z šesti nejvyšších vrcho-

lů ve Skotsku. Vyrazili jsme 

takzvaně na těžko, děti byly 

skvělé. Budeme na tuto vý-

pravu hodně vzpomínat,“ 

dodává. 
Nejvíc paní Barboru 

nadchla možnost dobro-
volničení, které usnadňuje 
cestování. „Když se poda-

ří pracovat na zajímavém 

místě pět hodin denně, máte 

i možnost poznávat tu kte-

rou zemi. Něco jiného je být 

tam jako turista, než když 

můžete být mezi místními 

lidmi, to je pak daleko in-

tenzivnější,“ vzkazuje všem 
čtenářům, kteří by ji chtěli 
v poznávání světa, menta-
lity lidí a zdokonalování se 
v jazycích následovat. 

Marie Břeňová

Barboře Klauserové nechybí nápady a odvaha. S manželem 
a třemi malými dětmi se vydala na deset týdnů do Skotska

Na farmě pomáhali Klauserovi tam, kde bylo právě potřeba přiložit 
ruku k dílu. Foto: archiv rodiny

Barbora Klauserová přišla na domluvenou schůzku se svými dvě-
ma syny. Čtyřletý nám ukázal knížku, kterou si ze Skotska přivezl 
a nadšeně povídal o karavanu, který měli na farmě k dispozici 
nebo o třešních a malinách, kterých si všichni užili prý možná víc 
než za dosavadní celý život.
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SEDLČANY Spoluautorem 
chystané knihy sedlčanské 
spisovatelky Markéty Vít-
kové Vozíčkov je Zbyněk 
Švehla. Paní Markéta při 
dotazu, jak dalece se na ní 
podílel, odpověděla struč-
ně: „Velmi.“ 

Švehla je sportovec, 
který je od úrazu upouta-
ný na invalidní vozíček. 
Je to však velký rváč. Je 
příkladem toho, že lze dále 
život prožívat intenzivně. 
Svoje poznatky předává 
na svém příběhu čtenářům 
– malým i těm dospělým. 
Při rozhovoru, který jsme 
s ním vedli online, jsme se 
o něm a Vozíčkovu dozvě-
děli víc. 

Jak dlouho jste vozíč-

kářem a po jakém úrazu?

Od roku 1994. Stalo se 
mi to při závodech v tri-
atlonu, kdy jsem v průbě-
hu cyklistické části spadl 
z kola. 

Trvalo delší čas, kdy 

jste zase našel sám sebe? 

Pomohli vám „nastarto-

vat vrtuli“ především ka-

marádi? 

Nakopli mě lidé kolem 
– například to byla fyziote-
rapeutka, která měla s po-
dobně handicapovanými 
lidmi zkušenosti – nedlou-
ho přede mnou cvičila na-
příklad s hercem Honzou 
Potměšilem. Nedala mi 
žádný prostor na to, abych 
situaci vyhodnotil tak, že 
úraz je pro mě konečná. 
Lidí, kteří mi pomohli, bylo 
ale plno, například ti z Čes-
kého para plavání. Zmínil 
bych určitě podporu rodi-
ny, která se mnohdy bere 
jako samozřejmost. Díky 
ní pro mne bylo všechno 
mnohem snazší. Do karet 

mi hrál také věk, protože 
v době úrazu mi bylo de-
vatenáct let. Šlo o to nepro-
marnit energii, kterou jsem 
měl a díky ní jsem se mohl 
zase vrátit ke sportu, byť 
na vozíku. Vrátil jsem se 
také ke studiu na vysoké 

škole. Veškerou sílu jsem 
věnoval tomu, abych se 
z toho nějakým způsobem 
vyhrabal.

Jste označován jako 

průkopník vozíčkářské-

ho triatlonu...

S triatlonem to bylo 
tak, že v době, kdy jsem 
začal sportovat na vozíku, 
tak žádný podobný závod 
neexistoval. V podstatě 
proto, že handbiker, což 
je v podstatě kolo pro vo-
zíčkáře – cyklisty, byl tepr-
ve v plenkách. Postupně, 
jak jsem začal sportovat, 
tak se objevil handbiker, 
na kterém jsem moc chtěl 
jezdit. Ve chvíli, kdy jsem 

handbiker získal, což bylo 
přibližně šest let po úraze, 
jsem zjistil, že už nic v zá-
sadě nebrání tomu, abych 
znovu dělal triatlon. Plavat 
jsem už dokázal, sportov-
ní vozík na běh jsem také 
měl v závodech vyzkou-

šený a kolo bylo poslední 
impulz. Rozhodl jsem se, 
že se k triatlonu vrátím. 
Největší můj úspěch určitě 
bylo dokončení triatlonu 
na Havaji. Závod Ironman 
jsem dokončil v roce 2003. 

Co havajský triatlon 

všechno obnáší?

Plavání na 3 800 metrů, 
180 kilometrů cyklistiky 
na handbikeru a běžecký 
maraton na sportovním 
vozíku. Bezprostředně 
po úraze mi přišlo zcela 
nemyslitelné o takové akci 
vůbec uvažovat a vidíte, 
nakonec to klaplo s plnou 
parádou. Sportuji nepřetr-
žitě dál. Je to moje přiro-

zenost, nad kterou příliš 
nedumám.

D a l š í m  v ý r a z n ý m 

úspěchem byl jistě vý-

stup na sopku Mauna 

Kea?

Ano ,  podn ik l  j sem 
výstup na handbikeru 

na Mauna Kea, což je nej-
vyšší neaktivní štítová 
sopka ležící na ostrově Ha-
vaj v Tichém oceánu a zá-
roveň je nejvyšší horou 
celých Havajských ostro-
vů. Až na její vrchol, který 
se tyčí v nadmořské výšce 
4205 metrů, jsem na han-
dbiku vyjel od hladiny 
oceánu. To už ale nebyl 
závod, spíš osobní výzva, 
touha a dobrodružství se 
tam podívat.

Jak jste se seznámi-

li s Markétou Vítkovou 

a jak dalece znáte Sedl-

čansko? 

Markéta mě kontakto-
vala přes projekt Vzpoura 

úrazům, na němž spolupra-
cuji s VZP. Pro zdravotní 
pojišťovnu dělám pro ško-
ly přednášky o prevencích 
úrazů. Oslovila mě nabíd-
kou, že bychom spolu na-
psali knížku se zaměřením 
na život lidí na vozíčku. 

Když se řekne Sedlčan-
sko, tak se mi jako první 
asociace vybaví Markéta, 
ale také Hermelín, který 
se prý ale u vás už nevy-
rábí. Znám se s handbike-
rem Tomášem Mošničkou 
z Dublovic. Tomáš v sou-
časné době patří k nejry-
hlejším a nejúspěšnějším 
českým jezdcům, kteří 
na handbikeru jezdí. Není 
to tak dávno, co jsme se 
viděli v Ústí na půlmara-
tonu na handbikerech. 
A zase mě předjel! S To-
mášem jsme kamarádi 
a je obdivuhodné, jak se 
do cyklistiky opřel a jak 
mu to i s ohledem na po-
kročilejší věk jezdí. Znám 
i dobříšského Honzu To-
mánka. Oba bych rád tím-
to moc pozdravil. 

Vraťme se k vašemu 

podílu na knize Vozíč-

kov, která by se měla do-

stat ke čtenářům koncem 

letošního roku. Je podle 

vás dětem srozumitelná?

Žiji v přesvědčení, že 
může být zajímavá pro děti 
i dospělé. Přál bych si, aby 
je příběh zaujal. Samozřej-
mě je v první řadě dělaná 
pro dětské čtenáře. A můj 
podíl na ní? Troufnu si říci, 
že na vytváření knížky je 
mnohem větší, než jsem si 
představoval, když mi Mar-
kéta poprvé zavolala. Sama 
teď prohlašuje, že můj po-
díl je „lví“ (úsměv). 

Marie Břeňová

Handicapovaný sportovec Zbyněk Švehla o výstupu 
na havajskou sopku, kamarádství s handbikerem Tomášem 
Mošnickou a spolupráci na knize s Markétou Vítkovou

Se Zbyňkem Švehlou nám Markéta Vítková (na snímku) zprostředkovala v sedlčanské knihovně 
rozhovor online.

REGION Zájem o letní rekre-
ační pobyt na Častoboři se 
vrací na úroveň doby před 
nástupem covidu. Letos byl 
počet ubytovacích nocí vy-
počten na 9 106, v roce 2019 
bylo číslo jen o 364 nocí 
vyšší. K propadu zájmu do-
šlo v letech 2020 až 2021. 

Rekreační osadu s kapa-

citou 200 ubytovacích lůžek 
provozují Sedlčanské tech-
nické služby. Turisty láká 
na toto místo na pravém 
břehu řeky Vltavy skuteč-
nost, že krajina není naru-
šena průmyslem. Mohou se 
zde věnovat vodním spor-
tům a koupání a stále je co 
objevovat při výhledech 

z Albertových skal nebo 
na vrchu Drbákova s re-
zervací vzácných druhů 
tisů. „Pro rekreanty, kteří se 

na Častoboř vrací, je pobyt 

zde především srdeční zále-

žitostí,“ glosoval krátce ro-
mantickou rekreační osadu 
dosavadní starosta Sedlčan 
Miroslav Hölzel.             -mb-

Zájem o Častoboř se vrací

DUBLOVICE Na intenziv-
ní týdenní plavecký kurz 
v Srní na Šumavě odjedou 
31. října školáci Základní 
školy Dublovice. Výuka 
plavání pro první stupeň 
vzdělávání je rozplánová-
na na dvacet hodin, které 

si povinně v bazénu každý 
účastník „odplave“. Děti se 
budou této důležité doved-
nosti pro život učit pod ve-
dením zkušených lektorů 
tamní plavecké školy. Akce 
bude spojená s programem 
školy v přírodě.              -mb-

Školáci si zaplavou v Srní
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na kterou mě odstavil covid, 

jsem vyzkoušel na Táborsku 

pětikilometrovou trať. Měl 

jsem potíže se v terénu ale 

orientovat a někteří účastní-

ci i z tohoto důvodu odpadli. 

V životě jsem nic nevzdal, 

tak i po určitém bloudění 

jsem závod dokončil,“ při-
pouští s tím, že příště v te-
rénu už na křižovatkách 
nebude hádat, zda se vydat 
doleva nebo doprava. „Po-

kud mi to zdraví dovolí, tak 

na Nový rok vyběhnu zno-

vu,“ avizuje. 
Vybavuje si i další letoš-

ní akce: „Třetího července 

jsem absolvoval pětikilo-

metrový běh kolem rybníku 

Jordán v Táboře. Pořádal jej 

jako ten novoroční Spolek 

kondičních a rekreačních 

běžců Evy Pláničkové, což 

je parta kolem vynikající 

68leté dámy, která toho 

v běhu dříve hodně doká-

zala. Start byl ve dvě hodiny 

odpoledne a ve stínu teplota 

30 stupňů Celsia. Byl jsem 

tam jediný osmdesátník,“ 
poznamenává. Rád se letos 
přidal také k účastníkům 
dvanáctikilometrového po-
chodu pořádaného seniory 
v místě jeho bydliště. 

„Chtěl bych se zúčast-

nit v příštím roce také se-

riálu O nejlepšího běžce 

Podblanicka. V minulých 

letech jsem na něm byl dva-

náctkrát a v různých katego-

rií jsem vítězil. Poprvé jsem 

stál na startu tohoto klání 

v 59 letech a pokud jsem se 

dobře díval na výsledky, tak 

můj čas až do současnosti 

překonali pouze dva závod-

níci,“ pochlubí se. „Hodno-

cený závod Kopcovák je 

naplánován na 1. května 

v Benešově. Tam ale je nej-

vyšší hranice zastropována 

79 lety účastníka. Snad mě 

s osmi křížky na krku neod-

mítnou,“ glosuje situaci. 
„Běh a chůze je pro mě tím 

nejlepším lékem,“ zdůrazňu-
je. „Zítra si někam vyběhnu 

na deset až patnáct kilome-

trů. Snažím se být ve formě, 

tak trénuji vždy tak po třech 

dnech. Záleží ale na počasí. 

Stane se, že plán se změní. 

Za minulý měsíc byl součet 

kilometrů 75, v mladším 

věku to bylo měsíčně přes 

400 kilometrů – to víte, na to 

už nemám,“ podotýká. Pod-
le záznamů, které si vede, 
běžel před třemi roky svůj 
pětistý závod – v té době 
měl naběháno celkem 5 000 
kilometrů. Na „bedně“ stál 
za život celkem asi 334 krát. 

Začátky s Karlem 
Kullem

Stanislav Rataj potvrzuje, 
že se dobře znal s Karlem 
Kulle, na jehož počest je 
pojmenovaná nejdelší trasa 
Pochodu Praha – Prčice. 
„Jak tradice začala? To už 

jsem několikrát vysvětloval. 

V roce 1964 a 1965 jsme 

v Prčici pořádali stokilomet-

rový pochod a pražští turisté 

na podzim v roce 1965 dál-

kový pochod na 130 kilome-

trů. Účastnil jsem se ho také 

a byl jsem v cíli jako první. 

Tam jsem se setkal s Karlem 

Kulle a Jiřím Dvořákem, 

povídali jsme si a mimo 

jiné jsem se pochlubil, jaký 

máme v Prčici dobrý kolek-

tiv. V lednu 1966 za mnou 

oba přijeli a domluvili jsme 

se na společné akci – oni za-

jišťovali v Praze start a kont-

roly na trase a my se v cíli po-

starali o vše potřebné. Tak se 

zrodil Pochod Praha-Prčice,“ 
říká už jediný žijící pamět-
ník těchto začátků.

„Nejdelší trasu z Prahy 

jsem si vyzkoušel při prv-

ním, třetím, pátém a potom 

až čtyřicátém ročníku,“ re-
kapituluje s tím, že ostatní 
ročníky si šel pro škrpál 
z různých míst opakova-
ně. Nejčastěji absolvoval 
Robinovu trasu se star-
tem v Sedlčanech. „Bylo 

to s ohledem na to, že se 

ke mně připojili někdy moje 

děti nebo později téměř 

všechny vnoučata,“ sděluje. 

Další koníčky? 
Na dotaz, zda má ještě 

dalšího koníčka, odpoví-
dá Stanislav Rataj stručně: 
„Zahradu.“ A dodává, že 
na záhonech pěstuje už jen 
brambory a cibuli. „Mojí 

radostí jsou vnoučata. Mám 

jich jedenáct. S nimi a se 

čtyřmi dětmi slavíme svát-

ky a narozeniny, tak z toho 

nevyjdeme celý rok. Nej-

mladšímu vnukovi je pět let 

a nejstaršímu devětadvacet. 

Oba mají narozky stejně 

jako já v říjnu a ve stejném 

měsíci se narodila ještě dal-

ší vnučka,“ doplňuje. 
Ale ta letošní společná 

oslava, k níž se může přidat 
celá Kosova Hora a okolí, 
bude opravdu výjimečná... 

Marie Břeňová

ZPRAVODAJSTVÍ

„Sebranka zahraje také 

moji skladbu Ten prčický 

kostel – je to polka, k níž 

jsem složil text. Kapela ji 

nehraje poprvé,“ podotýká.
Pár minut před devátou 

večerní slibuje oslavenec, 
že odtajní a vyhodnotí sou-
těž, kdy výherce od něj zís-
ká poukazy na let letadlem 
pro tři osoby. Jaká budou 
její pravidla, při našem se-
tkání ani nenaznačuje. Jen 
avizuje, že začne už v sedm 
hodin ráno. „Vymysleli jsme, 

že to bude bez přihlášení 

a dotyčný ani nebude třeba 

tušit, že je jejím účastníkem,“ 

usmívá se tajemně. Vyluču-
je, že by byla z oblasti spor-
tu. „Každopádně ale někdo 

let vyhraje,“ dodává.

Běh je nejlepším 
lékem

Stanislav Rataj má doma 
plné poličky pohárů a dal-
ších sportovních trofejí. 
„Šestkrát jsem se účastnil 

Mistrovství světa v běhu 

do vrchu, v jednotlivcích 

jsem měl nejlepší umístě-

ní, když se konalo na Slo-

vensku – byl jsem desátý. 

Na Mistrovství republiky 

v Janských Lázních jsem 

byl v roce 2013 nominován 

do tříčlenného národního 

týmu ve složení Marek, Kán-

ský, Rataj. Trať byla dlouhá 

8 600 metrů, měla převýše-

ní šest set metrů. Ve věkové 

kategorii 70 až 74 let jsme 

získali pro Českou republi-

ku bronz, umístili jsme se 

za Německem a Rakous-

kem. Šestnáctkrát jsem byl 

na mistrovství republiky 

na trati padesát kilometrů 

první, třikrát druhý a šest-

krát třetí,“ ohlíží se za důle-
žitými kláními, jejichž výčet 
není zdaleka úplný. 

Stále u pana Stanislava 
platí, že běh je součástí jeho 
života a také letos si několi-
krát vychutnal dost velké 
dávky adrenalinu na star-
tu, trase i v cíli... „Letos 

na Nový rok po sedmadva-

ceti měsících, což byla doba 

Rozjedeme to na plný pecky, zve na oslavu 
osmdesátých narozenin zakladatel Pochodu 
Praha – Prčice Stanislav Rataj

Pro Stanislava Rataje je běh i chůze tím nejlepším lékem. Říká, že 
ho pravidelný pohyb drží ve formě a při životě. Na 15. října chystá 
velkolepou oslavu svých osmdesátých narozenin.

Dokončení ze strany 1
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SEDLČANY  Sedlčanská 
knihovna si připomíná 
140 let své existence. Pod-
statnou část svého živo-
ta prožila osmdesátiletá 
Jana Lehovcová s kni-
hami a čtenáři. Dosud 
současnému kolektivu 
pomáhá. Bývalá dlouho-
letá ředitelka Lehovcová 
se o zkušenosti ze svého 
působení podělila v roz-
hovoru. 

Jaké jste měla jako 

děvče představy o bu-

doucí profesi?

Chtěla jsem být vším 
možným (úsměv), jen 
ne učitelkou. Můj tatínek 
byl právník, a tak jsem si 
mimo jiné představovala, 
že budu studovat práva. 
Ale později jsem si uvě-
domila, že tudy cesta ne-
povede. Maminka ale byla 
pilná čtenářka a já jí často 
do knihovny doprováze-
la – nejdřív v Rakovníku, 
kde jsme bydleli a potom 
tady v Sedlčanech, kam 
jsme se odstěhovali, když 
jsem chodila do třetí tří-
dy. Od maminky zřejmě 
pramení můj vztah ke kni-
hám, i když jsem nepomy-
slela na to, že se jim budu 
věnovat profesně.

Kdy jste nakročila 

k tomuto povolání?

Po maturitě v roce 
1959 jsem nastoupila 
na městský úřad. V roce 
1961 první profesionální 
ředitelka knihovny Ran-
ka Hrstková přijímala 
pracovní sílu do veřejné, 
později veřejné lidové 
knihovny přiděleného 
sedlčanského okruhu – 
tenkrát okresního. Vybra-
la si mě. Když přestaly 
být Sedlčany v roce 1963 
okresem, dojížděla jsem 
jako metodička deset let 
do Příbrami. V roce 1974 
jsem se vracela do Sedl-
čan na pozici metodičky, 
odkud právě odcházela 
Věra Fialová. O čtyři roky 
později jsem se stala ře-
ditelkou. To bylo v době, 
kdy Ranka bojovala se 
závažným onemocněním 

a nemohla dále tuto po-
zici zastávat. Ředitelkou 
jsem byla až do konce 
roku 2000. Od 1. ledna 
2001 se stala mojí nástup-
kyní Blanka Tauberová, 
která vede knihovnu do-
dnes. 

Jak na první profesi-

onální ředitelku Ranku 

Hrstkovou vzpomínáte?

Jako na velkou osob-
nost. Dálkově studovala 
vysokou knihovnickou 
školu a byla jednou z prv-
ních ředitelek ve Stře-
dočeském kraji s vyso-
koškolským vzděláním. 
Měla moji úctu.

Knihovna i v součas-

nosti zůstává místem, 

kde vás mohou její ná-

vštěvníci často potkat...

Ano, děvčatům ráda 
pomáhám a je to pro mě 
dar. Mojí pracovní nápl-
ní je označování knih, 
přebalování těch, které 
to potřebují – jednoduše 
řečeno, provádím cel-
kovou údržbu knižního 
fondu... Myslím si, že je 
čtenář rád, když si vezme 
do ruky čistou knihu, kte-
rá ho ještě předtím i díky 
pěknému vzhledu a dob-
rému označení v regálu 
zaujala. 

Co vám knihovnická 

profese dala a co vám 

vzala?

(Smích) Co mi vzala? 
Velký kus života a také 
spoustu zbytečné práce, 
kterou se člověk nervoval 
a také hodně starostí, tak 
jak to s sebou život nosí. 
Ale i když jsem si prošla 
také krizemi, bylo pro 
mě knihovnictví životní 
poslání − prací, která mě 
těšila a bavila. A nevníma-
la jsem ji jen jako možný 
způsob obživy, měla jsem 
ji ráda.

Když jste byla ředi-

telkou, tak se v knihov-

nách dělala agenda 

takzvaně na koleni – ji-

nak se vedla kartotéka, 

na průkazy se vytisklo 

čtenářovo číslo, použí-

vala se razítka a podob-

ně. Jak ten posun vní-

máte?

Když byla knihovna 
na faře, půjčovalo se sta-
rým systémem – knižními 
lístky a přes obálky, obál-
ku měl zavedenou každý 
čtenář. Hodně se muselo 
spoléhat i na paměť. Dnes 
to jsou skoro muzeální 
způsoby. Pořád se něco 
počí t a lo  a  s t a t is t ické 
deníky se rozepisovaly 
na dětskou literaturu, be-
letrii, knihy podle oborů... 
O technice, která se pou-
žívá v současné době, se 
nám vůbec nesnilo. Když 
se k nám počítače dosta-
ly, jezdilo se na celokraj-
ské porady, kde nás učili 
jak s nimi zacházet a jak 
do nich ukládat knižní 
fond. Během dvou tří let 
se rozšířily po republice 

a začalo se na nich praco-
vat. Sedlčanská knihovna 
dostala první počítač da-
rem od Jindry Laciny. Co 
všechno počítače dokáží 
dnes, to je zázrak! 

Když vrácené knihy 

prohlížíte, jaké kurióz-

nější záložky je v nich 

možné najít?

Čtenáři si zakládají 
knihy párátky, sponkami, 
fotografiemi, pohlednice-
mi i milostným dopisem. 
Dokonce jeden pán, které-
ho se podařilo dohledat, 

použil tisícikorunovou 
bankovku. Při náhodném 
listování knihou jsme ji 
našli. Ale to nic není proti 
nálezu knihovnic – v ode-
vzdané knize, kterou si 
nikdo rok nepůjčil, leželo 
po celou dobu sedm tisíc 
korun. Na peníze narazil 
až další zájemce o knížku 
a ohlásil nám to. Obnos 
se podařilo vrátit majiteli. 
Vůbec neměl ponětí, že 
tam peníze odložil. 

Jaké knihy si ráda 

přečtete vy? A změnil se 

váš vkus postupem let?

Samozřejmě jsem toho 
přečetla dost ze světové 
literatury. Měla jsem ráda 
životopisy, historické ro-
mány i detektivky a zažila 
jsem fronty, které právě 
na detektivky bývaly před 
knihkupectvími. Před ro-

kem 1989 se o existenci 
některých děl vědělo, 
ale nevydávaly se kvůli 
jejich autorům, kteří byli 
pro režim nepřijatelní. 
A pokud jde o vkus čtená-
řů, tak ten se obecně dost 
mění. Málokdo dnes sáh-
ne po vesnických romá-
nech Klostermanna, Vrby, 
Karolíny Světlé a dalších, 
o které býval zájem. 

Zažila jste období, 

kdy někteří spisovatelé 

museli z regálů kvůli 

emigraci na Západ nebo 

dalším politickým škra-

loupům zmizet. Jak jste 

tohle zvládala?

Vzpomínám, že jsme 
byli svoláni na celokraj-
skou poradu a tam nám 
nadiktovali seznam. Ne-
směl se přepisovat. Byla 
jsem tam s Rankou a pak 
jsme skutečně musely 
i v Sedlčanech knihy vy-
řadit a po určité době 
se svazovaly do balíků 
a musely z knihoven pryč 
– do centrálních skladů. 
Nařízení shora se týkalo 
lidí, kteří emigrovali, an-
gažovali se nebo měli půl 
knihy napsánu v duchu 
socialistického realizmu 
a druhá část byla kritic-
ká a nelíbila se. Nečekej-
te, že jsme se s Rankou 
zachovaly jako hrdinky, 
poslechly jsme, bály jsme 
se, že by nás někdo mohl 
udat. Po změně režimu 
v roce 1989 se knížky ze 
skladů vracely do kniho-
ven, ale ne do těch, od-
kud pocházely, ale z ji-
ných knihoven – jiným 
způsobem to asi nešlo 
zvládnout.

Něco radostnějšího − 

za jakou knihovnickou 

aktivitou byste se ráda 

ohlédla?

Za tím, když jsme jako 
knihovnice jezdily s teh-
dejším ředitelem kul-
turního domu Zdeňkem 
Vlčkem promítat filmy 
ve vesnicích – pro mateř-
ské školky i pro dospě-
lé. Pamatuji si například 
na promítání v Obděni-
cích, v Sestrouni, v Poře-
šicích... To bylo krásné 
období. 

Nedávno jste oslavila 

osmdesáté narozeniny. 

Dostala jste k nim také 

knižní dárek?

Ano, od děvčat – 
knihovnic – titul Carmen, 
pojednávající o největší 
česko-slovenské šanso-
niérce Haně Hegerové. 
Udělala mi radost, kníž-
ka je u mne vždy víta-
ným dárkem. 

Marie Břeňová

ROZHOVOR

Jana Lehovcová si bez knih a práce s nimi nedokáže svůj život snad 
ani představit.

Osmdesátiletá Jana Lehovcová je 
mezi knihami pořád šťastná
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Základy položila 
Občanská beseda

„Můžeme poděkovat 

vám, obyvatelům měs-

ta, že všichni lidé, kteří 

v Sedlčanech bydleli, tak 

knihovnu podporovali . 

A město ji finančně pod-

porovalo. Když se zahle-

díte do výstavy Knihovna 

v průběhu let, přečtete 

si originální zápis z kni-

hovní rady a leckterých 

kontrol z dvacátých nebo 

třicátých let minulého sto-

letí, tak se možná pobaví-

te. Dočtete se také, kolik 

peněz v té době přispívalo 

město knihovně,“ uvedla 
mimo jiné ředitelka. 

Připomněla, že podpo-
ru má kultura ve městě, 
které je jejím zřizovate-
lem, stále. „Radnice o kul-

turu vždy dbala, což doklá-

dá různá spolková činnost, 

která byla sice načas pře-

rušena, ale daří se jí a je 

v plném rozkvětu. Některé 

spolky existují od založení 

po celou dobu. Není tomu 

tak u Občanské besedy, 

která zanikla, ale na jejích 

základech a z jejích knih 

vznikla naše sedlčanská 

knihovna,“ poznamenala 
ředitelka. 

Omluvi la  z  důvodu 
onemocnění současného 
starostu Sedlčan Mirosla-
va Hölzela a předala slovo 
místostarostovi Zdeňku Ši-
mečkovi. 

Akcí je víc než 
dnů v roce

Místostarosta Šimeček 
vyjádřil obdiv nad tím, že 
knihovnice pořádají ročně 
víc akcí než je dnů v ka-
lendáři. „To je asi unikát,“ 
podotkl. Potom se odklo-
nil od připravené režie 
oslav tím, že pozval k pó-
diu všechny zaměstnan-
kyně knihovny. Vysvětlil, 
že ho požádaly, aby jejich 
jménem ředitelce poděko-
val. Vyhověl jim a přečetl: 
„Knihovna dnes není jen 

Knihovnicím děkovali při sobotní oslavě zástupci 
radnice, muzea, spolků, klubů i ukrajinští přátelé. 
Čtyři dobrovolníky potěšily zlaté karty

institucí sloužící ke zpří-

stupnění knihovních jed-

notek, ale plní ve městě 

funkci kulturní, vzděláva-

cí, komunitní a společen-

skou. V posledních letech 

získala mnoho ocenění, 

například v roce 2015 titul 

Knihovna roku. Je zná-

má v knihovnickém světě 

a je známá napříč celou 

republikou – v Karlových 

Varech, v Třinci, v Praze 

i v Hradci Králové, ale také 

v zahraničí – například 

v Košicích a Popradu. Má 

rekonstruované dětské od-

dělení a v letošním roce 

se také podařilo instalovat 

nové osvětlení. Knihovna 

by však nebyla tam, kde 

je, kdyby v ní nepracovali 

lidé, které to baví. Hlavní 

zásluhu na současné její 

podobě má jeden velmi 

pracovitý člověk, který 

nekouká na přesčasové 

hodiny, často si nosí práci 

domů. Člověk, který byl 

u zrodu například komu-

nitního projektu Lukáš, 

akce Den pro dětskou kni-

hu a s nimi spojenými čes-

kými rekordy, celostátního 

projektu Bookstar – Už 

jsem čtenář nebo ten další 

s názvem S knížkou do ži-

vota... Je to člověk, který 

se zapojil do pomoci ukra-

jinským běžencům, učí je 

český jazyk, ale hlavně je 

jejich velkou oporou a po-

máhá jim v běžném životě. 

Nejde vyjmenovat všechny 

aktivity, které Blanka Tau-

berová dělala, dělá a já si 

troufnu říci, že bude dělat 

i nadále.“ 

Po dlouhotrvajícím po-
tlesku využila ředitelka 
Tauberová toho, že měla 
zaměstnankyně pěkně 
v řadě pohromadě k pře-
dání růží. Předtím ještě 
vyzvala svoji předchůd-
kyni Janu Lehovcovou, 

která v knihovně pracuje 
nepřetržitě 48 let a nikdy 
smluvní vztah s knihov-
nou ani po odchodu 
do důchodu nepřerušila, 
aby se k „jejím děvčatům“ 
připojila. 

Dík učitelky 
z Ukrajiny

Ředitelka Tauberová po-
žádala o pár slov další hos-
ty. Tou první byla učitelka 
z Ukrajiny Marie Veres, kte-
rá se už zapojila do výuky 
v 2. ZŠ Propojení v Sedlča-
nech na pozici asistentky 
a vede v této základní ško-
le i kroužek. 

„Společně vidíme, že 

ukrajinské děti se nejenom 

potřebují učit český jazyk, 

ale potřebují nezapome-

nout ukrajinštinu a ukra-

jinské reálie,“ podotkla 
Marie Veres. Přiblížila 
přítomným různé formy 
výuky českého jazyka, 
poznávání historie, měst, 
osobností, výletů – jak 
vážnějším, tak zábavným 
způsobem. „Knihovna je 

pro nás místem, kde nás 

podporují, pomáhají nám. 

Přejeme vám k naroze-

ninám, které s vámi sla-

víme, energii, mír, radost 

a harmonii. Ať je kniha 

věrným přítelem a knihov-

na spolehlivým domovem 

pro přátele,“ zaznělo také 
v projevu, při němž se 
učitelka Marie vyrovná-
vala se silnými emocemi, 
které ji ovládaly. 

Předány byly 
čtyři zlaté karty

Překvapením pro čty-
ři přítomné bylo předání 
takzvaných zlatých ka-
ret. K jejich současným 
čtyřem držitelům, kteří 
je získali před několika 
lety, přibyla další jména. 
Konkrétně výhody s kar-
tami spojenými mohou 
využívat: Marie Bazalová 
(dobrovolnice, precizní 
korektorka), Libor Nulí-
ček (muzikant, dobrovol-
ník, který knihovnu nikdy 
nenechá „na holičkách“), 
Dagmar Prokopová (dob-
rovolnice, která knihovně 
darovala krajkový strom, 
o jehož změnu se každé-
ho čtvrt roku postará) 
a Jaroslav Repetný (dlou-
holetý spolupracovník 
jak z pozice klubu Velká 
Kobra, tak sedlčanských 
ochotníků). 

„Karta není za počet 

přečtených knížek, ani 

za to, jak často do knihov-

ny chodí, ale za to, co spo-

lečně s námi dělá nebo 

přes nás přináší ostatním,“ 

poznamenala ředitelka 
a vysvětlila, že zlatá kar-
ta opravňuje jejího dr-
žitele, že má doživotně 
půjčování knih zdarma, 
nevztahují se na něj žádné 
sankční poplatky, na akce 
v knihovně, které jsou 
zpoplatněné, může chodit 
bez vstupenky...

Písničky, scénky, 
raut a ukrajinské 
divadlo

Dvě děvčata, členky 
Literární prádelny, kterou 
vede při dětském oddělení 

knihovny Jana Roškoto-
vá, připravila humornou 
scénku na téma knihovník 
a čtenář, divadelní ochot-
níci přenesli do úsměvna 
aktivity knihovny, která 
provází člověka od na-
rození a vítání do živo-
ta až po seniorský věk 
a univerzitu třetího věku, 
vystoupení prokládala 
písničkami kapela První 
káva, oslavenkyním se 
dostalo pochvalných slov 
a příkladů spolupráce 
od ředitele muzea Davida 
Hrocha. Za fotoklub Foto-
Flegmatiků promluvil Mar-
tin Zemánek, který mimo 
jiné uvedl, jak fotografové 
z Příbrami a jiných měst 
jim fungování FotoFleg-
matiků a velkou podporu 
knihovnic závidí. O pár 
vzpomínek na nejstarší 
krajkářský klub, který se 
schází v knihovně desítky 
let, se podělila krajkářka 
Máří Magdaléna Milotová. 
Šéfka Našlose Jana Durďá-
ková připomněla dlouhole-
tou spolupráci především 
při Sedlčanském masopus-
tu. Jaroslav Repetný pro-
mluvil jak za místní ochot-
níky, tak za Velkou Kobru, 
které jsou knihovně hodně 
blízké.

Před divadelním před-
stavením Večery na samo-
tě u Dikaňky, ukrajinského 
divadla Ginger, které bylo 
avizováno na 18.15 hodin, 
mohli dál návštěvníci po-
slouchat skladby v podání 
První kávy nebo se občers-
tvit na rautu, který knihov-
nice připravily. 

Ředitelka i v této čás-
ti oslav zdůraznila dík 
svým spolupracovnicím 
za všechny dobroty, ale 
především za práci, kterou 
odvádějí: „Bez nich by tato 

knihovna tím, čím je, ni-

kdy nebyla. Ale také by nic 

nebyla bez dobrovolníků 

a nebyla by vůbec nic bez 

partnerů, bez sedlčanských 

škol, bez spolků... a samo-

zřejmě bez čtenářů.“

Marie Břeňová

Martin Zemánek si vzal na pomoc při svém proslovu knihu o histo-
rii Sedlčan od autora Jaroslava Nádvorníka. Na snímku je s ředitel-
kou Blankou Tauberovou.

Dokončení ze strany 1
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 KONCERTY, 
ZÁBAVY

 Sedlčany – kult. dům
12. 10. Kuře v hodinkách

koncertní program skupiny 

Flamengo Reunion Session; 

19:30

18. 10. Písně domova – 

pocta Jaroslavu Seifer-

tovi

koncert Miroslava Palečka; 

19:30

 Sedlčany – Pohoda club
15. 10. Kaktus Verde & 

Schunky

koncert kapel, následuje 

afterparty; 21:00

21. 10. Říjnové oldies

hraje DJ Sláva Bloch; 21:00

22. 10. Pepino party

hraje Michal Pešina 

a W.A.M.; 21:00

 Sedlčany – muzeum
19. 10. Hudební večer při 

svíčkách

hraje skupina První káva; 

18:00

 Kosova Hora – kult. dům
21. 10. Oldies party

největší oldies party v Ko-

sově Hoře; 20:00

 Nechvalice – Nechvalic-
ká hospoda
22. 10. Sto zvířat

koncert kapely Sto zvířat, 

support kapela Driák; 19:00

 VÝSTAVY

 Sedlčany – kult. dům
Světlo v krajině

výstava Stanislava Kadlece; 

vernisáž 10. 10. od 18:00

 Drážkov – Váchův 
špejchar
Našlose Sešlose

výstava autorské tvorby 

k 20. výročí založení spol-

ku Našlose

 Sedlčany – knihovna
Sedlčanská knihovna 

v průběhu let

výstava ke 140. výročí zalo-

žení knihovny; do 2. 11.

 Sedlčany – muzeum
Sanctus Benedictus

výstava fotografi í středo-

věké architektury v muzej-

ním sklepním prostoru

Našlose

výstava k 20. výročí založe-

ní; do 20. 11.

 Vysoký Chlumec – 
Skanzen
Vznik a dvě desetiletí bu-

dování Skanzenu Vysoký 

Chlumec

etnografi cké předměty 

a fotografi e Čeňka Habarta; 

do 31. 10.

 Počepice – Obecní 
knihovna
Fotosoutěž Počepicko 

2021

výstava fotografi í Počepicka

 PŘEDNÁŠKY

 Sedlčany – knihovna
21. 10. Literatura jako 

zábava I

přednáška vědce a peda-

goga Pavla Šidáka o lite-

rárním humoru, hororu 

a erotické literatuře; 18:00

 DIVADLO

 Sedlčany – kult. dům
16., 19. 10. Proč muži 

neposlouchají a ženy 

neumí číst v mapách

Spolek divadelních ochotní-

ků Sedlčany uvádí reprízu 

hudební komedie; 17:00, 

19. 10. v 19:30

20. 10. Rejžák z Prahy

divadelní komedii uvádí 

Bechyňský divadelní spolek 

Lužnice; 19:30

25. 10. Scény z manžel-

ského života

divadelní hra; 19:30

 Drážkov – Divadlo Hogo 
Fogo
21. 10. Velká zebra aneb 

Jak že se to jmenujete?

Divadlo Palace uvádí 

situační komedii s neob-

vyklou zápletkou; 19:00

 KINO

 Sedlčany 
13. 10. Ucho

fi lmový klub, fi lm ČSSR; 20:00

14. 10. Muži na pokraji 

nervového zhroucení

francouzská komedie; 

20:00

15. 10. Planeta Praha

český dokument; 20:00

16. 10. Princezna Rebelka

francouzský animovaný 

fi lm; 15:00

21. 10. Jan Koller: Příběh 

obyčejného kluka

český dokument; 20:00

22. 10. Jak obšťastnit 

ženu

australská komedie; 20:00

 Kosova Hora
15. 10. Ježek Sonic 2

americká rodinná komedie; 

15:00

 SPORT

 Sedlčany – zimní stadion
12. 10. Pohárové utkání

HC Kačeři Příčovy – Stará 

garda Štětkovice; 18:30

AHC Nový Knín – HC Kňo-

vice; 20:25

14. 10. Pohárové utkání

HC Domino – HC Čerti 

Křepenice; 18:30

Ševci Nový Knín – HC Ža-

báci Solopysky; 20:25

15. 10. Pohárové utkání

HC Miličín – Novit Ne-

veklov; 12:00

HC Medvědi Sedlčany – HC 

Olbramovice; 14:00

15. 10. Hokejové utkání

TJ Tatran Sedlčany – HC 

Cvočkaři Hořovice; 17:00

16., 22., 23., 26. 10. Veřej-

né bruslení

14:00–16:00

16. 10. Pohárové utkání

Štětkovice B – DSK Daleké 

Dušníky; 16:30

Rumola – HC Hrádek; 18:25

HC Votice – Rybníkáři; 20:20

17. 10. Pohárové utkání

HC Kňovice – HC Domino; 

18:30

HC Riverboys Zvírotice – 

HC Huroni Vršovice; 20:25

19. 10. Pohárové utkání

Stará garda Štětkovice – HC 

Bubák Chlum; 18:30

HC Rebel Sázava – AHC 

Nový Knín; 20:25

21. 10. Pohárové utkání

TJ Slavoj Obecnice – HC 

Kačeři Příčovy; 18:30

HC Hrádek – HC Votice; 

20:25

22. 10. Pohárové utkání

Novit Neveklov – Rybníká-

ři; 16:30

DSK Daleké Dušníky – 

Rumola; 18:25

 Sedlčany – vlakové 
nádraží
15. 10. Naučná stezka 

Votickem

turistický pochod, trasa 

10 km, Votice – Polský vrch 

– Hostišov – Mysletice – 

Lysá – Votice; 7:00

 Kamýk nad Vltavou – 
hřiště
15. 10. Fotbalové utkání

TJ Sokol Kamýk nad Vlta-

vou – TJ Sokol Nová Ves 

pod Pleší B; 15:30

 Kosova Hora – hřiště
15. 10. Fotbalové utkání

SK Kosova Hora – TJ Krás-

ná Hora; 15:30

 Počepice – hřiště
16. 10. Fotbalové utkání

TJ Sokol Počepice – TJ So-

kol Sedlec-Prčice B; 15:30

 Sedlec-Prčice – hřiště
16. 10. Fotbalové utkání

TJ Sokol Sedlec-Prčice – TJ 

Velké Popovice; 15:30

 Petrovice – hřiště
16. 10. Fotbalové utkání

SK Petrovice – FK Sparta 

Luhy; 15:30

 Dublovice – hřiště
16. 10. Fotbalové utkání

TJ Sokol Dublovice B – TJ 

Sokol Jesenice; 15:30

 Sedlčany – hřiště TJ 
Tatran
16. 10. Fotbalové utkání

TJ Tatran Sedlčany – FC 

Velim; 15.30

 OSTATNÍ

 Sedlčany – knihovna
12., 19. 10. Hajánek

podvečerní čtení pro děti; 

17:00

14. 10. Píšu, píšeš, píšeme

program pro budoucí au-

tory navštěvující 1. stupeň 

ZŠ; 13:00

14. 10. Píšu, píšeš, píšeme

program pro budoucí auto-

ry navštěvující 2. stupeň ZŠ 

nebo SŠ; 16:00

14. 10. Listování: Černo-

bylské dívky

listování knihou Anny 

Blankmanové v podání čle-

nek spolku Našlose; 19:00

24. 10. Podzimní motýli

výtvarná dílna pro nejmen-

ší; 10:00

 Sedlčany – hvězdárna
14., 15., 21., 22. 10. Pozo-

rovací program

20:00–23:00

 Sedlčany – GaSOŠE
15. 10. Oslavy 75. výročí 

založení školy

sportovní program, kulturní 

doprovodný program; 13:00

 Solenice – u mateřské 
školy

15. 10. Procházka peklem

solenické putování, soutěže 

a opékání buřtů; 14:00

 Kamýk nad Vltavou – 
restaurace U Vltavy
15. 10. Zábavný kvíz

týmy po 3 osobách, k posle-

chu hraje country kapela 

Výkop; 18:00

 Krásná Hora nad Vlta-
vou, Nalžovice, Chlum, 
Radíč, Počepice, Kňovice, 
Křepenice
16. 10. Posvícení

 Sedlčany – kotlina
16. 10. Všeobecná auto 

moto burza

 Vysoký Chlumec – 
Skanzen
16. 10. Havelské posvícení

ukázka výroby polévko-

vých nudlí, draní peří, 

pečení koláčů, příprava 

zelí a další; 10:00

 Křečovice – kostel
18. 10. Oslava svátku 

patrona farnosti svatého 

Lukáše

adorace Nejsvětější 

svátosti, slavná mše svatá 

s uctěním ostatků sv. Luká-

še; 17:00

 Sedlčany – nám. T. G. M.
20. 10. Viditelnost

preventivní bezpečnostní 

akce o viditelnosti chodců 

a cyklistů; 13:00

 ROZHLEDNY

 Onen Svět
Langova rozhledna 

otevřeno o víkendech; 

9:00–18:00

 Osečany
Drahoušek

otevřeno o víkendech 

a svátcích; 10:00–17:00

 Přední Chlum
Milada

otevřeno o víkendech 

a svátcích; 10:00–17:00

 Mokrsko
Veselý vrch

otevřeno o víkendech 

a svátcích; 11:00–16:00

 Petrovice
Kuníček
otevřeno o víkendech 
a svátcích; 10:00–18:00
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LÜNEBURG Již poněkolika-
té se (s dvouletou pauzou) 
uskutečnilo setkání mla-
dých lidí z Polska, Čech 
a Německa, kde společ-
ným jazykem bylo umění. 

V letošním roce se mezi-
národní malířský seminář 
konal minulý týden v seve-
roněmeckém hrázděném 
městě Lüneburg pod zášti-
tou Partnerství tří států. 

Šest studentů z růz-
ných sedlčanských škol 
organizovaných Základní 
uměleckou školou Sedlča-
ny vyrazilo pod vedením 
Vlaďky Křenkové na se-

tkání ve středu 5. října 
v ranních hodinách a prv-
ní zastávkou pro ně bylo 
město Magdeburg. Další 
dva dny pracovali v ate-
liéru, kde tvořili velkou 
mapu Evropy a třech part-
nerských států technikou 
mozaiky. Mozaiku přivez-
li domů a bude k vidění 
na zahradě ZUŠ Sedlčany. 
Také si zkusili techniku 
sítotisku s vlastními návr-
hy potisků. Nadšeni byli 
z práce s plotrem. V pátek 
7. října se uskutečnila slav-
nostní vernisáž vedená 
starostou města Lüneburg 
a zástupci Partnerství. So-
botu mladí umělci strávili 

v německém přístavním 
městě Hamburk, kde na-
vštívili důležité dominan-
ty města a plavili se také 
po Labi. Při zpáteční cestě 
pak ještě navštívili nej-
větší památník v Evropě 
– Památník bitvy národů 
v Lipsku. 

Atmosféra na semináři 
byla velmi přátelská a stu-
denti nejen tvořili, ale hlav-
ně poznávali cizí země, 
zvyky, místa, gastrono-
mii a komunikovali hned 
ve třech jazycích. Z celé 
výpravy také psali cestov-
ní deník. Příští seminář 
bude v Polsku ve městě 
Wagrowiec.           -vk-

SEDLČANY Výstava v sedl-
čanském muzeu je vedle 
výstavy v drážkovském 
špejcharu a divadelního 
minifestivalu třetí akcí 
oslav kulatého výročí 
loutkohereckého a diva-
delního spolku Našlose. 
Principálka spolku Jana 
Durďáková muzejní výsta-
vu ve čtvrtek 6. října za-
hájila a přivítala přítomné 
zakládající členky Našlose 
Jáju Trojanovou a Dia-
nu Sayehovou. Poslední 
z nich, Lucie Krejčová, se 
výstavy nezúčastnila.

Pak došlo na popis spol-
ku řečí čísel: Za dvacet let 
existence Našlose nastu-
dovalo dvacet divadelních 
her a uskutečnilo dvacet 
masopustních průvodů, 
na jejichž pořádání spolu-
pracuje se ZUŠ a sedlčan-
ským muzeem. A násle-
doval dlouhý výčet členů 
a spolupracovníků Našlo-
se, z nichž v souvislosti 
s výstavou jmenujme ales-
poň Jiřího Manna, výrobce 
prezentovaných dioramat, 
a Václava Durďáka, autora 
vystavených velkoformáto-
vých fotografi í.

Historii loutkoherectví 
v Sedlčanech shrnul Ja-
roslav Nádvorník. Připo-
mněl, že loutky zakoupil 
těsně před válkou fi nanční 

komisař František Krou-
fek a už v prosinci 1939 
zahráli tehdejší amatérští 
loutkoherci pod jeho ve-
dením první představení. 
Např. během roku 1942 se 
uskutečnilo 24 představení 
s účastí 2 399 dětí v publi-
ku. A hrála se také předsta-
vení pro dospělé – třeba 
Rusalka s deseti reprízami. 
Během vystěhování byla 
činnost spolku přerušena 
a poválečné obnovení, ač 
velice úspěšné, skončilo 
v roce 1949. V 60. letech 
byl ovšem loutkoherecký 
soubor jedním z prvních 
uskupení, která se znovu 
dala dohromady – Jaroslav 
Nádvorník to nazval první 
renesancí.

A druhá renesance při-
šla před dvaceti lety díky 
Nadačnímu fondu Patronát 
Sedlčansko, od něhož po-
cházela první fi nanční pod-
pora pro spolek na opravu 
loutek a postavení scény. 
„Každá generace by si měla 

prožít pád, už z toho dů-

vodu, aby nezapomněla 

na příčiny, které ji do toho 

marasmu uvrhly. Zrovna 

tak by každá generace měla 

zažít to šílené nejvyšší štěs-

tí. Je to důležité z toho dů-

vodu, abychom si na tyto 

okamžiky uchovali vzpo-

mínky pro dobu, až bude 

zase hůř,“ uvedl Nádvor-
ník dobu počátku nového 
milénia. „A právě v téhle 

době se tři ‚matky zakla-

datelky‘ sešly, aby sebraly 

peníze položené na ulici. 

Bylo to naopak, než bývá 

většinou zvykem. Tady se 

před děvčaty vršila hromá-

dečka peněz a uvažovalo 

se, co s ní. Nápad, který 

dostaly, byl jednoduchý: Ty-

hle loutky, které před sebou 

vidíte, jsou loutky, které vy-

ndaly z depozitu kulturního 

domu a prožívaly s nimi 

druhou renesanci. Děvča-

ta se na tento úkol vrhla 

a pro radost svých vlast-

ních dětí, dětí jejich kama-

rádů nebo kamarády jejich 

dětí vzniklo ono občanské 

sdružení Našlose, které se 

zanedlouho přelilo do měs-

ta a do okolních vesnic, až 

vzniklo společenství, o kte-

rém mluvila Jana Durďáko-

vá. Mnohá sdružení, která 

tenkrát vznikla, už dávno 

neexistují, ale tady přichá-

zejí nové a nové generace 

a Našlose má šanci, že ne-

jen s loutkami, ale i jako 

činohra nebo kombinace 

obého, bude ještě dlouho 

žít a máme se, doufám, 

na co těšit.“

H u d e b n í  d o p rovo d 
vernisáže zajistili zkuše-
ní muzikanti Pavel Vopat 
a Zdeněk Havlíček. Výsta-
va spolku Našlose v Měst-
ském muzeu Sedlčany 
potrvá do neděle 20. listo-
padu.                      Pavel Žak

SPOLEČNOST

Mladí umělci přivezli z Lüneburgu velkou mozaiku

Našlose slaví své dvacáté 
narozeniny také muzejní výstavou
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PRAHA V první dekádě říj-
na se v Praze konalo dru-
hé kolo Národního poháru 
japonského karate. Karate-

-P-Klub Sedlčany reprezen-
tovali dva závodníci, a to 
v kata.

„Přeboru se zúčastnilo 

téměř sto dvacet závod-

níků ze čtyřiadvaceti klu-

bů pod organizací JKA,“ 

uvedl kouč sedlčanského 
týmu Jiří Havel. „Závodili 

ve standardních kategori-

ích vypsaných pro národní 

poháry a pro mistrovství 

republiky, tedy od kategorií 

mini žáků až po seniory.“ 

Karate-P-Klub reprezen-
toval mladší dorostenec Fi-
lip Havel a v kategorii žen 
startovala Eliška Havlová. 
Pro oba skončila cesta 
soutěží těsně před branou 
semifi nále. „Nicméně dosa-

žené pozice z předešlých 

závodů a s tím spojený zisk 

bodů dávají dobrou šan-

ci pro možnou nominaci 

na Mistrovství České repub-

liky karatistů,“ doplnil sedl-
čanský kouč. Z předešlého 
kola národního poháru, 
které se konalo 20. března 
v Praze, si Eliška a Filip Ha-
vlovi shodně odvezli čtyři 
body a na krajském přebo-
ru, pořádaném 2. dubna, 
oba závodníci vybojovali 
další tři body. 

„Jsme si skoro jisti, že 

sedm bodů bude stačit pro 

účast na MČR v Karlových 

Varech, které se bude konat 

ve dnech 5. a 6. listopadu. 

Nyní se naši závodníci pil-

ně připravují na tuto mož-

nost,“ uzavřel Jiří Havel.
David Myslikovjan

HC TNP Praha – 
Tatran Sedlčany 
7:0 (5:0, 2:0, 
0:0)
PRAHA V pátém kole kraj-
ské soutěže se v sobotu 
8. října utkali hokejisté 
Tatranu se soupeřem, 
který, jak se zatím zdá, se 
bude muset v této sezóně 
mezi svými soupeři pou-
ze zdržet, než postoupí 
do krajské ligy. Všechna 
dosavadní utkání totiž 
suverénně vyhrál.

„Mluvil jsem s trenérem 

Nymburka a ten mi řekl, 

že s námi se dá hrát vyrov-

naný hokej, ale s nimi ne, 

protože jsou někde zcela 

jinde a proto by měli hrát 

o soutěž výš,“ potvrdil nám 
tuto domněnku trenér Ta-
tranu Karel Pospíšil. Také 
sobotní utkání zahájili 
pražští hokejisté pěkně zo-
stra. První gól dali v šest-
nácté vteřině a po dvou 
minutách to bylo už 2:0. 
Na vině ale byla pravdě-

podobně i taktika, kterou 
zvolili v úvodu mače ho-
kejisté Tatranu. Také oni se 
snažili hodně útočit, hráli 
otevřeně a to byla chyba. 
Zkušení domácí, kteří na-
víc měli výborného bran-
káře, toho dokázal využít. 
Rozhodnuto tak bylo už 
po první třetině a potom už 
se zápas jenom dohrával. 
„Věděli jsme, že nás čeká 

těžké utkání, což se potvr-

dilo. Dát alespoň jeden gól 

jsme si zasloužili, ale ani to 

se nám nepodařilo,“ mrzelo 
trenéra Pospíšila.

V šestém kole krajské 
soutěže se Tatran na do-
mácím ledě utká v sobotu 
15. října s týmem Cvočkaři 
Hořovice. První buly vhodí 
rozhodčí v sedmnáct hodin.

David Myslikovjan

AFK Tuchlovice 
– TJ Tatran 
Sedlčany 2:1 (1:1) 
TUCHLOVICE V 10. kole 
krajského přeboru zavítal 
Tatran v sobotu 8. října 
do Tuchlovic. A opět řešil 
problémy se sestavou, kdy 
k dlouhodobě zraněným 
Kdolskému a Habartovi 
přibyl Kouklík. Do Tuchlo-
vic také neodcestovali Krů-
ta s Krotilem. 

Pěkný úvod
Přitom utkání začalo 

pro hosty výborně. V 7. 
minutě dal Repetný křiž-
ný pas doleva na Sos-
novce, ten si míč navedl 
před vápno a umístěnou 

střelou po zemi nachy-
tal brankáře Šimka – 0:1. 
Po obdržené brance však 
začal hrát hlavně soupeř. 
Hned o minutu později 
vytáhl brankář Dřevojan 
střelu z vápna na tyč. 
Jednoduchá hra Tuchlo-
vic, plná nakopávaných 
míčů, moc do herních 
not Tatranu nehrála. 
Ve 22. minutě šli stopeři 
do vysokého míče s Ja-
rošem, který se skácel 
k zemi a rozhodčí Petr 
Poklop pískl trestný kop, 
který se rozehrával z 20 
metrů od brány. K němu 
se postavil stoper Fitko 
a tvrdou střelou do levé 
šibenice vyrovnal na 1:1. 
Ve 32. minutě byl blízko 

vedoucímu gólu Haas, 
dobře si pokryl míč, ale 
jeho střela z otočky šla 
jen těsně vedle. Ve 42. 
minutě vybojoval na pra-
vé straně míč Sochůrek, 
po koncové čáře postu-
poval před bránu, ale při-
hrávku na Sirotka zbloko-
vali obránci. 

Nakonec ani bod
Druhý poločas začal 

šancí Tatranu. Ve 49. mi-
nutě si odražený míč 
před vápnem zpracoval 
Sochůrek a pohotovou 
střelu do pravé šibenice 
vytáhl Šimek na roh. Šancí 
ve druhém dějství nebylo 
tolik a zápas se nakonec 
rozhodl po hodině hry. 

Dlouhý míč do vápna si 
zpracoval trestuhodně ne-
hlídaný Jaroš a dal ho pod 
sebe na Tótha. Ten hledal z 
první ve vápně Brnovjáka, 
který po souboji se Sos-
novcem skončil na zemi. 
Penalta! K ní se postavil 
znovu Fitko a tvrdou ranou 
k pravé tyči nedal brankáři 
Dřevojanovi šanci, i když 
ten vystihl směr střely – 
2:1. V 88. minutě mohlo být 
přece jen vyrovnáno, ale 
Hrabákův pokus z 10 met-
rů prosvištěl nad břevnem 
brankáře Šimka.

Ohlas k utkání
Trenér Vlastimil Ze-

lenka: „Zápas se nám bo-

hužel nepovedl. Dlouhými 

míči si domácí vytvářeli 

řadu standardních situací 

a dvě využité jim nakonec 

zajistily tři body. Nám chy-

běla větší bojovnost a zau-

jetí z posledních domácích 

zápasů.“

Sestava Tatranu: F. Dře-
vojan – Repetný, L. Brotá-
nek, Hofman (82. Plesl), 
Sosnovec – Hanuš, Matou-
šek (61. Hrabák), Novotný, 
Sirotek (77. Chlasták) – 
Haas, Sochůrek.

Tatran je po 10. kole v ta-
bulce na sedmém místě se 
14 body a skórem 26:21. 
Další utkání hraje v nedě-
li 16. října od 15.30 hodin 
na svém hřišti s Velimí, kte-
rá je v tabulce třetí. 

David Štverák

Ve druhém kole národního poháru 
pro mladé karatisty skončila cesta 
těsně před branou semifinále

Soupeř si dlouhými míči vytvářel 
řadu šancí

Hokejisté čelili 
kanonádě 
soupeře

Trenér karate Jiří Havel se svými svěřenci Eliškou a Filipem
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SEDLČANY Tradičně na pod-
zim odbory fi rmy STROS 
pořádají nohejbalový turnaj 
pro zaměstnance, který se 
tentokrát konal v sobotu 8. 
října. Jednalo se o šestý roč-
ník této akce nad nízkou sítí 
v Háječku.

„Zúčastnily se pouze čtyři 

týmy,“ uvedl zaměstnanec 
Strojíren, aktivní nohejba-
lista Tonda Tesař a dodal: 
„Bylo to tím, že tým servisu, 

který se každý rok zúčast-

ňuje, musel služebně odjet 

na montáž výtahů do Ně-

mecka, kde se pořádá jednou 

za tři roky výstava BAUMA. 

Zde vystavují své výrobky 

světové fi rmy. Naše fi rma 

STROS tam bude předvádět 

několik výtahů, které vyrábí-

me. Dalším důvodem menší 

účasti sportovců, myslím si 

bylo, že se hrálo v pozdním 

termínu a lidé předpokládali, 

že už bude špatné počasí. Na-

konec bylo počasí pro nohej-

bal ideální.“

Proto se tentokrát hrálo 
na dvě kola na dva sety, při-
čemž se z obou kol sčítaly 
body. Pořadí po vyrovna-
ných bojích bylo následují-
cí: čtvrté místo obsadil tým 
s názvem Démoni v sestavě 

Milan Krejčí, Milan Zavadil 
a Filip Fried. Třetí byly Mon-
táže, které reprezentovali 
Tonda Tesař, Láďa Šach star-
ší a Láďa Šach mladší. Dru-
hé místo vybojoval Montex, 
v jehož barvách hráli Luboš 
Kymla, Jiří Jezbera a Jaro-
mír Štemberk. Turnajovou 
palmu vítězství si odnesli 
Milan Kunc, Jarda Šembera 
a Martin Pilík, kteří tvořili 
tým Jakuza. „Všichni hráči si 

turnaj užili, a já doufám, že 

příští rok se sejde více týmů, 

než tomu bylo tentokrát,“ do-
plnil Tesař.

David Myslikovjan

SEDLČANY Jako poslední 
tým bez porážky v dlouho-
dobém pohárovém turnaji 
amatérských hokejistů zů-
stala už pouze Obecnice 
ve skupině A a v sobotu há-
jila neporazitelnost na ledě 
proti hráčům Štětkovic.

Hodně dlouho bylo utká-
ní vyrovnané, ještě po dvou 
třetinách to bylo pouze 
o branku, ale hned v prv-
ních vteřinách závěrečné 
třetiny se Obecnice vyšvi-
hla na koně. Obránce Štět-
kovic se na zřejmě ještě ne 
zcela zamrzlém ledě snažil 
za brankou svého týmu ode-
hrát puk, ten však neputo-
val potřebně rychle, útočník 
soupeře toho využil a skó-
roval. Závěr mače tak patřil 
Slavoji, který si tříbranko-
vým vítězstvím upevnil svo-
je zatím suverénní postave-
ní v tabulce. 

První porážku Příčovům 
v této sezóně uštědřily 

minulou středu Zvírotice, 
ale až po vyrovnané bitvě. 
Úvodní gól padl už po pade-
sáti vteřinách hry, kdy do-
stal přesnou přihrávku před 
brankoviště Radek Kutiš 
a z úhlu střelou po ledě pře-
konal ležícího příčovského 
brankáře, který marně rozta-
hoval svoje betony. V 8. mi-
nutě chlapci od vody zvýšili 
na 2:0 opět zásluhou Kutiše, 
ale hned vzápětí kontroval 
Petr Macek. Po odehraných 
pěti minutách druhé třetiny 
Zvírotice zatlačily svého 
soupeře před jeho branku 
a tento tlak završil střelou 
od modré Jan Řanda – 3:1. 
A opět uplynulo pouze ně-
kolik vteřin a po závaru 
před brankou Zvírotic snížil 
David Kabyl na 3:2. Ve třetí 
třetině to byl boj kdo s koho. 
Příčovy usilovaly o vyrov-
nání, ale Zvírotice svému 
soupeři nenechávaly ani 
píď ledu zadarmo. Na obou 

stranách bylo v důsledku 
důrazné hry vyloučeno 
několik hráčů a při jedné 
z přesilovek čtyři a půl mi-
nuty před třetím klaksonem 
zvýšil na 4:2 Jiří Chlasták. 
V závěru mače to Příčovy 
ještě zkoušely bez brankáře 
při vyloučení hráče Zvírotic, 
ale ani při hře šest na čtyři 
se na skóre utkání již nic ne-
změnilo. 

V duelu Křepenic s tý-
mem AHC Nový Knín se 
strhla pěkná přestřelka 
a v poslední patnáctiminu-
tovce padlo dokonce osm 
branek.

Výsledky – skupina 

A: Křepenice – AHC Nový 
Knín 10:6, Sázava – Chlum 
7:1, Kňovice – Vršovice 6:0, 
Zvírotice – Příčovy 4:2, Štět-
kovice – Obecnice 3:6.

Skupina B: Štětkovice – 
Rybníkáři 1:1, Rumola – Voti-
ce 8:7, Neveklov – Votice 3:6.

David Myslikovjan

10. kolo krajského přeboru
AFK Tuchlovice – TJ Tatran Sedlčany 2:1 (1:1)

Branka Sedlčan: 6. Š. Sosnovec

10. kolo I. B třídy skupina D 
TJ Tatran Sedlčany B – FK Kavalier Sázava 1:3 (0:0)

Branka Sedlčan: 83. V. Lípa
FK Říčany – TJ Sokol Sedlec-Prčice 1:2 (0:1)

Branky Sedlce-Prčice: 42. a 79. M. Davídek

10. kolo okresního přeboru 
TJ Sokol Dublovice – TJ Sokol Daleké Dušníky 1:2 (1:1)

Branka Dublovic: 12. P. Lengyel
SK Litavan Bohutín – SK Petrovice 3:3 (2:1)

Branky Petrovic: 44. a 66. (p) P. Chlasták, 83. L. Sedlák
FK Sparta Luhy – TJ Vltavan Hřiměždice 5:1 (2:1)

Branka Hřiměždic: 24. D. Poslušný

10. kolo III. třídy skupina B 
FK Drevníky – TJ Sokol Počepice 0:2 (0:0) 

Branky Počepic: 67. a 68. M. Němec
TJ Sokol Jesenice – SK Obory 6:1 (3:1)

Branky Jesenice: 6. a 29. M. Havel, 15. T. Jůna, 53. a 73. J. 
Hrstka, 89. O. Bursík
TJ Vltavan Borotice – TJ Dublovice B 7:1 (4:0)

Branka Dublovic: 65. (p) S. Tichý
TJ Sokol Sedlec-Prčice B – TJ Prostřední Lhota 0:1 (0:1)

TJ Zduchovice – SK Kosova Hora 2:0 (1:0)

TJ Krásná Hora – TJ Sokol Kamýk nad Vltavou 2:0 (0:0)

Branky: 48. J. Krůta, 89. M. Koudelka

10. kolo IV. třídy 
SK Vysoký Chlumec – SK Klučenice 0:6 (0:3)

Branky: 25., 37. a 81. H. Holan, 39. K. Sember, 44. D. Bečvář, 
79. M. Bělina
SK Petrovice B – TJ Slavoj Obecnice 3:2 (2:1) 

Branky Petrovic: 12. a 15. L. Mandík, 81. V. Podlipský
TJ Vltavan Hřiměždice B – TJ Sokol Pičín B 1:2 (1:2)

Branka Hřiměždic: 30. M. Spilka

10. kolo okresního přeboru – Benešov 
TJ Sokol Vrchotovy Janovice – Sokol Maršovice 0:3 

(0:1)

10. kolo krajského přeboru staršího 
dorostu U19 
TJ Tatran Sedlčany – Povltavská FA 0:1 (0:0)

10. kolo krajského přeboru mladšího 
dorostu U17
TJ Tatran Sedlčany – Povltavská FA 0:6 (0:3)

10. kolo krajského přeboru starších 
žáků U15 
SK Rakovník – TJ Tatran Sedlčany 5:0 (2:0)

10. kolo krajského přeboru mladších 
žáků U13 
SK Rakovník – TJ Tatran Sedlčany 2:3 (1:0)

Branky Sedlčan: 23. a 27. J. Vávra, 42. V. Hončík
David Štverák

Fotbalové 
víkendové výsledky 
regionálních 
družstev

Nohejbalový turnaj STROSu vyhrála Jakuza

První porážku v této sezóně uštědřily 
hokejovým Kačerům Zvírotice

Letošního ročníku nohejbalového turnaje podniku STROS se zúčastnily jen čtyři týmy.
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Byla radost při čtvrteč-
ním summitu Evropského 
politického společenství 
v Praze vidět, jak přicházejí 
lídři celkem čtyřiačtyřiceti 
evropských zemí a navzá-
jem si ve Španělském sále 
podávají ruce. V tom je ne-
sporná symbolika takových 
setkání, protože se na nich 
setkají a případně komuni-
kují i zástupci zemí, které 
spolu nemají dobré vztahy. 
Rusko a Bělorusko logicky 
pozvány nebyly, řešil se zde 
také další společný postup 
vůči zločinnému agresorovi. 
V pátek pak navázal v užším 
formátu summit Evropské 
unie, kde se hodně jednalo 
o energetické krizi.

Komentátoři summitů in-
formují, že zatím z toho nic 
závazného nevzejde. Pod-
statné je, že šlo o jakousi pře-
dehru, při níž se uskutečnilo 
mnoho uvolněných a nefor-
málních rozhovorů mezi 
přítomnými státníky, kteří ře-
šili, navrhovali, naslouchali, 
přemýšleli...Nepochybně se 
v Praze každému z nich líbi-
lo. Anglická premiérka Lizz 
Trussová zde byla poprvé, 
jako asi i někteří další. 

A Česká republika se pří-
znivě zviditelnila v Evropě 
i ve světě (na summit přijelo 
téměř tisíc novinářů z celého 
světa), jako země schopná 
uspořádat něco tak velkého.

Vladimír Roškot

Jeden z favoritů prezident-
ských voleb, souzený Andrej 
Babiš, je podle některých 
spolustraníků ANO jejich 
jediným kandidátem. Babiš 
udělal pro volbu souzené 
Jany Nagyové ve druhém 
kole senátních voleb v jihlav-
ském okrsku naprosté ma-
ximum. V mechanismu dru-
hého kola se volba senátora 
a prezidenta shodují. Babiš 
má v případě účasti v prezi-
dentských volbách velkou 
šanci dostat se do druhého 
kola, tak si zřejmě na Nagyo-
vé na menším voličském 
vzorku testoval, jaké by on 
měl šance v podobném 
případě, ale na celostátní 
úrovni. I to možná rozhodne 
o tom, zda do prezidentské 
volby nakonec vstoupí.

Podobně asi po svém tes-
toval svou pozici Josef Stře-
dula na odborářské sobotní 
demonstraci proti chudobě, 
která měla slabou účast. Sou-
časný předseda Českomo-
ravské konfederace odboro-
vých svazů se odborářské 
činnosti věnuje od roku 1990, 
tedy od svých třiadvaceti let. 
Myslím si, že demonstrací 
na Václavském náměstí se 

úspěšně z kandidátů vyřa-
dil. Pouze křičel naprosto 
povrchní řeči proti vládě, při 
kterých se troubilo, křičelo, 
točilo řehtačkami. 

Koalice SPOLU se spoko-
jila s existujícími prezident-
skými kandidáty a nena-
sadila vlastního. Podpořila 
Petra Pavla, Pavla Fischera 
a Danuši Nerudovou. Gene-
rál Petr Pavel velel nejúspěš-
nější české misi při rozpadu 
Jugoslávie, když pod palbou 
srbských minometů zachrá-
nil život 55 Francouzům. Byl 
vyznamenán francouzským 
Válečným křížem. Byl také 
náčelníkem Generálního 
štábu Armády ČR a zastával 
i nejvyšší vojenskou funkci 
v NATO. Nezávislý senátor 
Pavel Fišer byl vedoucím 
tiskového odboru v kancelá-
ři prezidenta Václava Havla, 
pracoval také na zahranič-
ních agendách a jako ředitel 
politického odboru. Násled-
ně byl sedm let velvyslan-
cem ve Francii. Ekonomka 
Danuše Nerudová byla rek-
torkou Mendelovy univerzi-
ty v Brně.

Já mám volbu jasnou.
Vladimír Roškot

SEDLČANY Spolek sedlčan-
ských divadelních ochot-
níků v říjnu přidává dvě 
představení hry Proč muži 
neposlouchají a ženy neumí 
číst v mapách. Hru uvede 
v kulturním domě v neděli 
16. října od sedmnácti hodin 
a ve středu 19. října od půl 
osmé večer.

Ochotníci mají za sebou 
úspěšnou sérii osmi předsta-
vení této hry. Série byla zahá-
jena na jaře na domácí scéně 
a pokračovala v Komárově, 
na Zvíkově a ve Zvěstově 

na zájezdových štacích. Před 
zahájením jedné z obnove-
ných zkoušek jsme si poví-
dali s režisérem Richardem 
Otradovcem.

Proč jste se rozhodli 

po půl roce uvést inscena-

ci opět na domácí scéně?

Dostali jsme z Anglie li-
cenci na deset představení 
a toto budou poslední dvě, 
na které máme oprávnění 
je uskutečnit. Licenci jsme 
chtěli fi nančně umořit, proto-
že jsme za deset představení 
zaplatili už dopředu. A to 
nejenom za knižní předlohu 
a za písničky, takže autorská 
práva byla fi nančně náročná. 
Abychom zužitkovali předsta-
vení, rozhodli jsme se zbýva-
jící dvě přidat. Také je pravda, 

že už na jaře se mnoho lidí 
ptalo, proč nehrajeme ještě 
vícekrát, že by představení 
chtěli vidět a že slyšeli, že to 
bylo pěkné. A také lidé slyšeli 
o úspěších na zájezdech.

Budete mít na některém 

ze dvou posledních uvede-

ní také hosty?

Oslovili jsme spřátelený 
soubor z Kutné Hory, který 
nás navštívil už ve Zvěstově. 
Jeho členové by se na nás 
měli ve větším množství 
přijet podívat, aby poznali, 
jak to vypadá se vším všudy 

na našem domácím jevišti. 
Chtějí se s námi sejít, popo-
vídat si a navázat další spolu-
práci. Zvali jsme také autora 
dramatizace, známého herce 
a režiséra Miroslava Hanuše, 
který se ale bohužel omluvil, 
že je pracovně vytížen. Svojí 
návštěvou nás možná poctí 
Jana Krausová, která přislíbi-
la účast na neděli.

Je to poprvé, co se 

po poměrně krátké době 

vracíte k některé z dříve 

uváděných her?

Není. Už jednou jsme 
takhle opakovali Šedesátky, 
a to ze stejného důvodu. 
Měli jsme zaplacená práva 
na určité množství uvedení 
hry a chtěli jsme tato práva 
zužitkovat.

Kolik zkoušek jste nyní 

absolvovali?

Dnes, ve čtvrtek 6. října, 
se jedná o naši první zkouš-
ku, další máme v pondělí 
desátého a třináctého bude 
generálka. Máme tedy jenom 
tři oprašovací zkoušky. Když 
bych to srovnal s přípravou 
na léto, měli jsme to velmi 
obdobně, možná jsme teh-
dy měli o jednu nebo o dvě 
zkoušky víc. Ochotníci si 
text hodně pamatují, a bylo 
potřeba si jenom oživit jed-
notlivé situace, například 
kdo kdy na koho navazuje 
a podobně.

Jak se hercům do při-

dávání uvedení této hry 

chtělo?

Možná bych řekl, že to 
bylo z mé strany trochu di-
rektivní (úsměv). Myslím si 
ale, že i oni si představení 
užívali. Stále je v nás úspěch 
posledních představení 
ve Zvíkově a ve Zvěstově, 
kde jsme byli nadšení přije-
tím diváků, kteří nás v pod-
statě neznali nebo nás viděli 
hodně málo. To nás hodně 
nabilo, abychom dokončili 
poslední dvě licence.

Rozhovoru byl přítomen 
také člen souboru Jiří Bosák, 
který přidal jednu perličku: 
„Na Zvíkově se hlavní pořa-

datel vyšel podívat zhruba 

půldruhé hodiny před začát-

kem představení před bránu, 

za chvíli se s hrůzou vrátil 

a svěřil se, že se budou muset 

přistavět další židle, protože 

jich je na nádvoří hradu málo. 

Zároveň se nás ptal, jestli náš 

spolek má fanklub, protože 

na vpuštění do areálu už čeká 

devadesát lidí, a to se hraje te-

prve za hodinu a půl. Ofi ciál-

ně se přišlo nakonec podívat 

tři sta lidí, ale já si myslím, 

že jich tam bylo ještě více. 

Pořadatelé z toho na druhou 

stranu byli trochu zklamaní, 

protože tak početné publikum 

tam na domácí ochotníky ne-

přišlo.“    David Myslikovjan

Ochotníci po úspěšných 
zájezdových představeních 
přidávají další dvě na domácí scéně

Jednou z ústředních postav hudební komedie sedlčanských ochot-
níků je Sláva Bloch v roli ženského hormonu estrogenu.

G L O S A

Češi se blýskli

Z A M Y Š L E N Í

Testování prezidentských 
kandidátů
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